
PROTOKÓŁ NR XLI/2020 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 
 
 
Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym  

w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. J. Głogowskiego3/5, 

rozpoczęły się o godz.  9.30. 

 
W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  

do protokołu)        

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

6. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

 

Nieobecni radni: Grażyna Maj, Jerzy Wrona. 

 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu! Otwieram 

czterdziestą pierwszą sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Na wstępie 

dokonam sprawdzenia listy obecności, by ustalić, czy posiadamy wymagane 

kworum, by podejmować prawomocne uchwały. Ja będę odczytywała nazwiska 

Państwa z listy obecności, a Państwo będą zgłaszać swoją obecność. Zaczynamy: 

Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Dzień dobry! Choinka Stanisław, jestem obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Dzień dobry! Renata Duda, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Dzień dobry! Giemza Marek, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, obecny. Dzień dobry Państwu!  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Dzień dobry! Kamil Kutryba, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Łata Mariusz, obecny. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Dzień dobry! Marcin Marzec, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Dzień dobry! Andrzej Pałka, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Dzień dobry! Pietruszka Aron, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Dzień dobry! Joanna Pikus, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, obecna. Sajda 

Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, obecny. Dzień dobry!  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Witam serdecznie, obecny jestem. Tak. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, obecny. Dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, obecny. Dzień dobry Państwu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, obecny. Dzień dobry. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Po sprawdzeniu listy obecności 

stwierdzam, że posiadamy wymagane kworum, by podejmować prawomocne 

uchwały. Witam serdecznie Radnych Rady Miasta. Witam Prezydenta Miasta –  

Pana Jarosława Górczyńskiego. Witam Wiceprezydentów Miasta: Pana Piotra 

Dasiosa i Dominika Smolińskiego, Sekretarza – Annę Niedbałę, Skarbnika – 

Sławomira Kijaka oraz wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej 

sesji, a także tych Państwa, którzy śledzą nasze obrady on-line.  

 Szanowni Państwo Radni! Szanowni Państwo! Otrzymałam wiele 

telefonów w związku z tym, że wczoraj ukazał się już wyrok uniewinniający 

Prezydenta Miasta Jarosława Górczyńskiego od wszelkich zarzutów, które były 

mu stawiane w tak długim procesie, który trwał ponad 4 lata. Kilkunastu 

mieszkańców dzwoniło do mnie okazując swoją radość, jednocześnie ciesząc się 

z tego, że Prezydent okazał się niewinny, bo od początku wierzyli w to, że te 

wszystkie zarzuty są bezzasadne. To chciałam Panu przekazać Panie Prezydencie, 

bo myślę, że to jest ważna sprawa dla Pana, że wreszcie może będzie względny 

spokój. Mówię „może”, bo nic nie wiadomo, chociaż chciałoby się, żeby ten 

spokój w roku przyszłym już zapanował.  
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 Szanowni Państwo Radni! W związku z wejściem w życie rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady Europy z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych – 

informuję Państwa, że każdy, kto czynnie uczestniczy w sesji, mając, mam  

na myśli zabieranie głosu podczas sesji, musi być świadomy,  

że wyraża jednocześnie zgodę na przetwarzanie swoich danych osobowych.  

I tutaj nie jest wymagana zgoda takowa od Państwa Radnych, bo my jesteśmy 

osobami publicznymi. Natomiast, jeżeli Państwo używacie nazwisk innych osób 

w swoich wypowiedziach, musicie mieć świadomość, że winniście mieć ich 

oświadczenie, że wyrażają na to zgodę. I jeszcze jedna sprawa. Zgodnie z ustawą 

z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i innych 

aplikacji mobilnych podmiotów publicznych oraz dyrektywą Parlamentu 

Europejskiego i Rady z 26 października 2016 r. w sprawie dostępności stron 

internetowych i mobilnych aplikacji organów sektora terytorialnego – wszystkie 

materiały publikowane na stronach samorządu terytorialnego są przystosowane 

dla osób niepełnosprawnych. Zgodnie więc z wyżej wymienionymi aktami 

prawnymi nagrania obrad sesji Rady Miasta będą uzupełniane o napisy dla osób 

niesłyszących.  

 Szanowni Państwo Radni! Zanim przejdziemy do porządku obrad, 

chciałabym Państwa poinformować, że w dniu 23 grudnia br. zmarł Pan Wiesław 

Dębski, Radny Rady Miasta w kadencji 1994-1998. Członek Komisji 

Samorządowej oraz Komisji Kultury, Sportu i Rekreacji. Proszę o uczczenie 

minutą ciszy pamięć zmarłego.  

 

Radni RM uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego Pana Wiesława Dębskiego.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję państwu.  

 

 

Ad II/ Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy teraz do porządku 

obrad naszej dzisiejszej sesji. Materiały otrzymaliśmy oczywiście na sesję. 

Otrzymaliśmy również w materiałach porządek obrad. Czy Państwo wnoszą 

jakiekolwiek uwagi, czy zmiany do porządku obrad? Nie widzę.  

 
Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

 

I. Przyjęcie protokołu z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 27 listopada 2020 r. 

II. Funkcjonowanie gminnych szkół podstawowych po zakończeniu reformy systemu 

oświaty.  
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III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz preliminarza wydatków Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2021 r., 

2) rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

3) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia, 

4) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 rok,  

5) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2021 – 2023,  

6) dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli,  

7) określenia zasad systemu taryfowego i opłat za przejazdy, uprawnień do 

samorządowych ulgowych i bezpłatnych przejazdów oraz cen za usługi w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego w granicach administracyjnych miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin sąsiadujących, które zawarły porozumienie 

międzygminne w zakresie publicznego transportu zbiorowego, 

8) wprowadzenia przepisów porządkowych przy przewozie osób i bagażu ręcznego 

autobusami komunikacji miejskiej w gminnych przewozach pasażerskich 

wykonywanych w granicach administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

i Gmin, które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego, 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2020 r., 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020 – 2029, 

11) uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 r., 

12) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2021 – 2029, 

13) ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – 

Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim,  

14) udzielenia dotacji celowej dla Gminy Bodzechów, 

15) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego. 

 

VI. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 

VII. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 3 grudnia 2020 r.  

do 21 grudnia 2020 r. 

VIII. Sprawy różne (m.in. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020 – 

2023 za okres od 1.01.2018 do 31.12.2019). 

IX. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
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Ad III/ Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 27 listopada 2020 r.: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy  

do punktu porządku obrad, punktu III, mianowicie przyjęcie protokołu  

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 27 listopada 2020 r. 

Protokół był przesłany Państwu Radnym drogą mailową, był również dostępny  

do wglądu w Biurze Rady Miasta. Czy Państwo Radni mają pytania do tego 

protokołu? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania protokołu  

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 27 listopada 2020 r.  

Ja będę wyczytywała oczywiście kolejno Państwa nazwiska według listy 

obecności, a Państwo będą swoje stanowisko przedstawić. Jestem "za", "jestem 

przeciw", czy też "wstrzymałem się", "wstrzymałam się". I tak: Choinka 

Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Mateuszu, ja Pana źle słyszę. 

Radny M. Czeremcha – Czy teraz lepiej Pani Przewodnicząca?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – O, teraz lepiej.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renata Duda. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Bożenna Morycińska.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Aron Pietruszka.  

Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kamil Stelmasik.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marta Woźnicka-Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że protokół z sesji Rady 

Miasta z 27 listopada br. przyjęliśmy jednogłośnie.  

 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia  27 listopada 2020 r.(imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 2  do protokołu) 

 

 

Ad IV/Funkcjonowanie gminnych szkół podstawowych po zakończeniu 

reformy systemu oświaty (załącznik nr 3 do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do punktu IV naszego 

porządku obrad, mianowicie: "Funkcjonowanie gminnych szkół 

podstawowych po zakończeniu reformy systemu oświaty".  

Szanowni Państwo Radni! Na 2020 r. przyjęliśmy do planu pracy Rady Miasta 

temat "Funkcjonowanie gminnych szkół podstawowych po zakończeniu systemu 

reformy oświaty". Państwo Radni otrzymali również materiały w powyższej 

sprawie przygotowane przez Wydział Edukacji i Spraw Społecznych Urzędu 

Miasta. Informacja była też przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym temacie? Nie 

widzę.  

 

 

Ad V/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy  

do kolejnego punktu porządku obrad: "Podjęcie uchwał w sprawach." Jako 

pierwszy projekt uchwały dotyczący zatwierdzenia rocznego planu kontroli 
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oraz preliminarza wydatków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na rok 2021. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie 

komisje Rady Miasta. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam 

opinii komisji. Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała 

ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury, Wychowania i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Kamil Kutryba. Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego 

Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Mateusza Czeremchę. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Szanowni Mieszkańcy! Jeśli chodzi o procedowany w tej chwili 

projekt uchwały. Z uwagi na to, że nie mogłem być obecny na Komisjach,  

no z powodu niestety choroby. Chciałbym tutaj zapytać o przedmiot kontroli 

rocznego planu. Otóż, brakuje mi tutaj zaplanowanych kontroli w spółkach 

gminnych. Jest to bodajże drugi rok, kiedy spółki gminne nie są kontrolowane.  

A z tego, co mi wiadomo, to niektóre spółki mają podobno bardzo duże wyniki 

ujemne, jak chociażby Agencja Rozwoju Lokalnego, która już za rok 2019 miała 

wynik ujemny. I chciałbym zapytać, czy w tym kontekście nie byłoby zasadne, 

ażeby taką kontrolę przeprowadzić we wskazanej spółce, czyli Agencji Rozwoju 

Lokalnego? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Szanowni Goście! Członkowie Komisji 

Rewizyjnej podali tematy do planu pracy Komisji Rewizyjnej. Tematy zostały 
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przez głosowanie zaakceptowane. Rozmawialiśmy długo na ten temat. Tak, że 

plan komisji – roczny plan pracy komisji wygląda tak, jak macie Państwo 

przedstawione w uchwale. Są to propozycje Kolegów i Koleżanek Radnych. Tak, 

że tyle mam do powiedzenia. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? W takim razie przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie rocznego planu kontroli preliminarza wydatków Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta na rok 2021. I rozpoczynam odczytywanie z listy 

obecności, a Państwo wyrażają swoją opinię w tej sprawie. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil,  

Radny K. Stelmasik – Jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że przy 16 głosach "za"  

i 5 "wstrzymujących" przyjęliśmy roczny plan kontroli Komisji Rewizyjnej  

na rok  2021.  

 

Radni RM – przy 16 głosach za i 5 wstrzymujących się – podjęli uchwałę  

w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli oraz preliminarza wydatków 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2021 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/132/2020 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały dot. rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje 

Rady Miasta. Proszę więc Przewodniczących o przedstawienie opinii. I tak, 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji  

ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – M. Łata – Komisja 

Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania  

do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dotyczącej rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Głosujemy: Choinka Stanisław. 
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Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Łata Mariusz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek  

jestem za. Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 

Radny K. Stelmasik – Jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Stwierdzam, że uchwałę  

w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

przyjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 6  do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/133/2020 - załącznik nr 7 do protokołu.  

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. Projekt uchwały był opiniowany  

przez wszystkie komisje Rady Miasta. I znów poproszę Przewodniczących  

o przedstawienie nam opinii komisji. I tak, zabierze głos Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Omawiany 

projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodzin – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –  

Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie pozostawienia petycji  

bez rozpatrzenia. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B.  Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.   

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec– Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marta Woźnicka-Kuzdak.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Uchwałę w sprawie pozostawienia 

petycji bez rozpatrzenia podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie pozostawienia petycji bez 

rozpatrzenia (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/134/2020 - załącznik nr 9 do protokołu.  

 

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021. Projekt 
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uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, 

Komisję Samorządową i Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących Komisji 

o przedstawienie nam opinii komisji. I tak, rozpocznie Przewodniczący Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Komisji Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania  

do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 r. 

Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radny B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marta Woźnicka-Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki –  Zawadzki Artur, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 r. przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/135/2020 - załącznik nr 11 do protokołu.  

 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2021-2023. Projekt uchwały był opiniowany  

przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, Komisję Samorządową  

i Komisję ds. Rodziny. Proszę kolejno Przewodniczących Komisji o zabieranie 

głosu. Jako pierwszy zabiera głos Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Komisja Edukacji, Kultury i Sportu pozytywnie 

zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Pani Przewodnicząca! Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba –  Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Marcina Marca o zabranie głosu.  

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Ja mam takie pytanie, bo nasuwa mi się pewien wniosek. Mianowicie, w części 

właśnie dot. wniosków Programu czytamy: "Mimo zdawałoby się wielu działań 

skoncentrowanych na profilaktyce uzależnień od narkotyków, nikotyny, które są 

prowadzone na terenie Gminy wiedza na temat tych używek i nałogów wymaga 

systematycznego pogłębiania. Najczęściej jest pozyskiwana z mediów. Najrzadszy 

kontakt w tym zakresie respondenci, zarówno młodzież szkolna, jak  

i dorośli mają ze specjalistami". I tu przechodzę na Ramowy Plan Finansowania, 

gdzie na rozwój kadr uczestniczących w realizacji zadań z zakresu 

przeciwdziałania narkomanii – domniemuje owych specjalistów, o których tak 

tutaj mówimy, że rzadki jest to kontakt, a wydawałoby się, że powinien być 

większy, przeznaczono zaledwie 3 tys. zł na  70 tys. wydatków z całego 

Programu, co stanowi około 4,3% wydatków. Czy zatem nie powinniśmy położyć 

większego nacisku na rozwój kształcenia kompetencji kadr specjalistów, których 

jest jak na lekarstwo u nas w Gminie? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę o zabranie głosu Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Mieszkańcy miasta! Ciężko nie zgodzić się z wnioskiem 

Kolegi Marcina Marca, który odniósł się do kwestii braku kadr i finansów 

przeznaczonych w projekcie tej uchwały na szkolenie kadr, które byłyby 

wykwalifikowane do tego, by pomagać osobom uzależnionym od narkotyków  

i innych substancji uzależniających. Nie jest to problem nowy w naszym mieście, 

bo rozmawialiśmy już o tym na poprzednich sesjach i komisjach. Pamiętam 

chociażby wyjaśnienia Pana Naczelnika Malinowskiego, w tejże kwestii złożone, 

że kształcenie takiej osoby, która byłaby fachowcem, jest nie tylko kosztowne, 

ale także długotrwałe. Ale również oprócz tego, co powiedział Kolega Radny 

Marzec, pragnąłbym się odnieść do tego, że widoczna w projekcie tej uchwały  

i poprzedniej, którą przed chwilą głosowaliśmy, jest ogromna dysproporcja 

środków przyznanych na zwalczanie alkoholizmu i narkomanii. No bo, jeżeli 

mamy porównanie z poprzedniej uchwały prawie 1 mln 200 tys. zł, a w tej 

uchwale zaledwie 70 tys. zł, ta dysproporcja jest ogromnie widoczna i pokazuje 

jednak, że temat narkomanii jest, no niedostatecznie zabezpieczony finansowo. 

Pragnę tutaj przypomnieć, że również podczas jednej z sesji, jeszcze nie zdalnej,  

poprzednich zgłaszaliśmy, jako Klub Radnych "Prawo i Sprawiedliwość" pomysł 

utworzenia poradni na terenie miasta – chociażby poradni, która mogłaby się 

mieścić w budynku po byłej Bibliotece Publicznej na ul. Wardyńskiego. Szkoda, 
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że ten temat nie zostaje ujęty w planach budżetowych, bo jednak i wielkość 

naszego miasta, i skala zagrożenia predestynuje w sposób szczególny do tego, by 

taka poradnia w naszym mieście pojawiła się i aby pracowali w niej fachowcy, no 

którzy niestety muszą przejść tą długą i żmudną drogę, zanim uzyskają konkretne 

uprawnienia. I na koniec swej wypowiedzi pragnę jeszcze się odnieść do 

informacji, która jest zamieszczona, bodajże na str. 3 projektu uchwały. No,  

wskutek pandemii, przeprowadzenie tej ankiety planowanej przez organizatorów 

dla 650 osób, czyli 500 uczniów i 150 osób dorosłych, nie zostało zrealizowane. 

I tak naprawdę, ankieta została przeprowadzona wśród niespełna 300 osób, które 

wypowiedziały się na temat swoich doświadczeń z narkotykami, podzieliły się 

swoją wiedzą na temat dostępu do narkotyków w naszym mieście i nie tylko. 

Obawiam się, że jest to zbyt mała reprezentatywna grupa, by te wyniki podane 

później w dalszej części uchwały, traktować ze wszech miar miarodajnie. Dlatego 

wydaje mi się, że w przyszłości ankiety tego typu, aby określić właściwą miarę 

zjawiska, powinny być przeprowadzane na zdecydowanie większej grupie 

respondentów. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie poproszę może projektodawcę  

o zabranie głosu. Czyli Pana Naczelnika. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J.B. Malinowski – Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! Panie Prezydencie! Wyjaśniam, co 

następuje, jeżeli chodzi o wysokość środków przeznaczonych na szkolenia. 

Państwowa Agencja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych rekomenduje 

wydatkowanie tych środków, jeżeli chodzi o szkolenia, tylko i wyłącznie dla 

osób, które są zatrudnione w placówkach leczenia odwykowego. Mówiąc tak 

ogólnie. A zatem, tylko i wyłącznie te osoby mogą z tego, z tych środków 

korzystać. W ciągu ostatnich kilkunastu lat żaden z ośrodków, które funkcjonują 

na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski nie zwrócił się do nas z takim 

wnioskiem. Nigdy takiego wniosku nie było, a przynajmniej, ja takiego wniosku 

nie pamiętam. Przypomnę tylko, że na terenie miasta funkcjonują 2 ośrodki. To 

jest: Świętokrzyski Ośrodek Terapii na os. Ogrody i Ośrodek Leczenia Zaburzeń 

Psychicznych "ESKULAP" przy ul. H. Sienkiewicza. I stąd właśnie taka kwota, 

która jest przeznaczona na te szkolenia. Być może robi wrażenie, że nie jest 

wystarczająca, niemniej jednak, poza wskazówkami PARP-y, my tych środków 

na inne cele przekazać, znaczy – innym osobom przekazać nie możemy. Żeby 

Państwu wyobrazić, żeby Państwo mogli sobie wyobrazić skalę, to powiem, że 

aby pracować z osobami uzależnionymi trzeba być albo specjalistą terapii 

uzależnień, albo instruktorem terapii uzależnień. Aby uzyskać akredytowany tytuł 

przez PARP-ę – "specjalisty terapii uzależnień", trzeba odbyć szkolenie, które 

wynosi w tym momencie 800 godzin: 650 godzin szkolenia teoretycznego,  

80 godzin stażu klinicznego i 70 godzin superwizji. 800 godzin szkolenia, proszę 

Państwa, to są bez mała pięcioletnie studia dzienne. To jest ogromna skala i nie 

ma osób, które podejmowałyby się takiego szkolenia. Dodatkowo, trzeba 
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powiedzieć, że nie każdy może to szkolenie odbyć, są określone kierunki studiów, 

po ukończeniu których kandydaci mogą takie szkolenie odbywać. To są kierunki 

lekarskie, to jest psychologia, to jest pielęgniarstwo, to są nauki rodzinne, to jest 

teologia i pedagogika. A więc, nie jest ich wiele, no i póki co, chętnych do tego 

nie ma. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze 

chciałby? Proszę Marcina Marca o zabranie głosu.  

Radny M. Marzec – Chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pana Naczelnika, 

mianowicie, no w takim układzie nasuwa się kolejne pytanie – w jaki sposób, jako 

samorząd będziemy pozyskiwać owe kadry, które wydaje się, że przy analizie 

zapisów programu, badań, raportów dotyczących skali zjawiska, no raczej to 

zjawisko nie będzie malało w najbliższych latach i nie zanosi się na to. Skąd  

w takim układzie, u nas w mieście będą się pojawiać specjaliści, których jest tak 

mało, i z którymi kontakt, wczytując się we wnioski z raportu, jest tak niewielki?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J.B. Malinowski –  

Szanowni Państwo! Jesteśmy otwarci na wszelkie propozycje. Obecnie na terenie 

Ostrowca funkcjonuje jeden specjalista. Oczywiście jest przez nas 

wykorzystywany, zaangażowany tutaj w pracę m.in. Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Mamy także osoby w trakcie procesu 

certyfikacji. To są takie osoby, które rozpoczęły ten proces, ale go jeszcze nie 

zakończyły. Z tego co mi wiadomo, są to przynajmniej dwie osoby. Ponadto, 

współpracujemy z osobami spoza Ostrowca. Ale tak, jak mówię, jesteśmy 

otwarci, jeżeli by się takie osoby zgłaszały, no to będziemy rozmawiać o 

współpracy.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2023. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 
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Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Bożenna Morycińska.  

Radna B. Morycińska –  Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka –  Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus –  Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec –  Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marta Woźnicka-Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki –  Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

przy 20 głosach "za" i 1 "wstrzymującym".  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2021-2023 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/136/2020 - załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały dotyczącej dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu Rady Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę  

o podanie nam opinii przez Komisję Edukacji, Kultury i Sportu.  
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Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Przewodniczącego Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli. I tak: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Włodzimierz Stec. 

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę w sprawie 

dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli przyjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/137/2020 - załącznik nr 15 do protokołu.  

 

 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny projekt uchwały 

dotyczący określenia zasad systemu taryfowego i opłat za przejazdy, 

uprawnień do samorządowych ulgowych i bezpłatnych przejazdów oraz cen 

za usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego w granicach 

administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin 

sąsiadujących, które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta, Komisję Samorządową oraz Komisję 

Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o podania nam opinii komisji. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała wspomniany przez Panią 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Przewodniczącego Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad systemu taryfowego  
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i opłat za przejazdy, uprawnień do samorządowych ulgowych i bezpłatnych 

przejazdów oraz cen za usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego  

w granicach administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin 

sąsiadujących, które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. Głosujemy: Stanisław Choinka.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda –  Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Kaszuba Dariusz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska –  Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda - Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak –  Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że również i tę uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia zasad systemu 

taryfowego i opłat za przejazdy, uprawnień do samorządowych ulgowych  

i bezpłatnych przejazdów oraz cen za usługi w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w granicach administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

oraz Gmin sąsiadujących, które zawarły porozumienie międzygminne w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/138/2020 - załącznik nr 17 do protokołu.  

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały  w naszym porządku nr 8, odnośnie wprowadzenia przepisów 

porządkowych przy przewozie osób i bagażu ręcznego autobusami 

komunikacji miejskiej w gminnych przewozach pasażerskich 

wykonywanych w granicach administracyjnych miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego oraz Gmin, które zawarły porozumienie międzygminne  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję 

Samorządową. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

komisji. Jako pierwszy zabierze głos Przewodniczący Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczącego Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania, uwagi do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Stanisława 

Choinkę. 

Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Panie Prezydencie! Podpisanie przez Pana Porozumienia na świadczenie 

publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Kunów, które wykonywał 

będzie Miejski Zakład Komunikacji, to pierwsze porozumienie na terenie Powiatu 

Ostrowieckiego, które dało się w tej kwestii wypracować. Dodam,  

że to porozumienie jest dobre dla mieszkańców obu gmin, a do szkół średnich  

w Ostrowcu Świętokrzyskim, z Gminy Kunów uczęszcza około 300 uczniów. 
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Porozumienie, to również dalszy rozwój dla Miejskiego Zakładu 

Komunikacyjnego, który będzie mógł również na terenie Gminy Kunów 

świadczyć usługę transportu zbiorowego nowymi środkami transportu 

pozyskiwanymi ze środków unijnych, jak również i środków własnych. Panie 

Prezydencie! W związku z powyższym, w imieniu mieszkańców obu gmin, spółki 

oraz własnym – dziękuję Panu za podpisanie tego Porozumienia, które jest 

podstawą do podjęcia dzisiejszych uchwał. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały w sprawie wprowadzenia przepisów 

porządkowych przy przewozie osób i bagażu ręcznego autobusami komunikacji 

miejskiej w gminnych przewozach pasażerskich wykonywanych w granicach 

administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin, które zawarły 

porozumienie międzygminne w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Głosujemy: Choinka Stanisław.  

Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M.Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb − Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Kaszuba Dariusz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba –Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M.Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska –Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Andrzej Pałka.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Daniel Strojny, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka – Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że i ten projekt uchwały 

przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wprowadzenia przepisów 

porządkowych przy przewozie osób i bagażu ręcznego autobusami komunikacji 

miejskiej w gminnych przewozach pasażerskich wykonywanych w granicach 

administracyjnych miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz Gmin, które zawarły 

porozumienie międzygminne w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/139/2020 - załącznik nr 19 do protokołu.  

 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały. Tę uchwałę 

przyjęliśmy jednogłośnie. Proszę, Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! 

Szanowni Internauci! Chciałbym tutaj, ad vocem do Radnego Stanisława Choinki 

powiedzieć, że chciałbym podziękować, jako Prezydent Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, Radnym Gminy Kunów, Panu Burmistrzowi Lechowi 

Łodejowi za to pierwsze porozumienie, za pokazanie takiego kroku dla innych. 

Mam nadzieję, że ten nowy etap działalności MZK do Kunowa będzie miał 

odzwierciedlenie w innych gminach, do czego też zachęcam i takie rozmowy są 

prowadzone. Natomiast chciałbym też pogratulować Panu Prezesowi 

Jarosławowi Kateuszowi i powiedzieć, że przede wszystkim ta jakość tych usług 

musi być na tyle dobra, żebyśmy mogli się pokazać, jako dobra firma, dla innych 

też partnerów. Dziękuję bardzo.  

 

 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przechodzimy do 

kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2020. Projekt uchwały był 
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opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę o przedstawienie nam opinii komisji 

przez Przewodniczącego.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2020. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radna A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A.Pietruszka – Radny Pietruszka Aron jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec –Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
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Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2020 podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2020 r. (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/140/2020 - załącznik nr 21 do protokołu.  

 

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Następny projekt uchwały 

dotyczy, to jest uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020-2029. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu i proszę o podanie nam 

opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają zapytania 

do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020-2029. Rozpoczynam 

głosowanie: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radna A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A.Pietruszka – Radny Pietruszka Aron jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec –Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2020-2029 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/141/2020 - załącznik nr 23 do protokołu.  

 

 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały, mianowicie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2021. Pierwszy projekt budżetu na rok 2021 wraz  

z uzasadnieniem otrzymaliśmy już 26 listopada br. (załącznik nr 24 do 

protokołu). W materiałach na sesję również otrzymali Państwo uchwałę  

nr 169/2020 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach z dnia 14 grudnia 2020 r. w sprawie opinii o projekcie budżetu na rok 

2021 – opinia Izby jest pozytywna (załącznik nr 25 do protokołu).  
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Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę 

Przewodniczących o przedstawienie opinii komisji, a więc rozpoczyna 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Projekt uchwały w sprawie budżetu na rok 

przyszły naszego miasta został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Strategii 

i Rozwoju Miasta.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczący Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Włodzimierz Stec, 

Przewodniczący Komisji Budżetu. Pani Przewodnicząca! Chciałbym przedstawić 

opinię Komisji Budżetu w sprawie projektu budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 r. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni 

Państwo! W związku z przedstawionym projektem budżetu Gminy na 2021 r. 

Komisja Budżetu przeanalizowała niniejszy projekt, który zakłada: dochody 

budżetu Gminy na kwotę 321.652.938 zł i 16 gr. Wydatki budżetu Gminy na 

kwotę 327.067.032 zł i 16 gr. Planowany deficyt budżetu Gminy w wysokości 

5.414.094 zł. Komisja zapoznała się z materiałami informacyjnymi oraz uzyskano 

szczegółowe wyjaśnienia od Skarbnika Miasta. Stwierdzono, że projekt budżetu 

został sporządzony zgodnie z prawem i ustawą o finansach publicznych. Należy 

zwrócić uwagę, że w tak ciężkim czasie pandemii, planowane realne dochody 

budżetu zapewniają finansowanie podstawowych i niezbędnych zadań 

realizowanych w naszej Gminie w 2021 r. Jednocześnie należy podkreślić, że po 

raz kolejny wysokość podatków od środków transportu oraz podatek od 

nieruchomości pozostaje na tym samym poziomie. Planowana jest również 

całkowita spłata zadłużenia. Gmina Ostrowiec Świętokrzyski będzie jedną  

z nielicznych w Polsce, która nie będzie zadłużona. Komisja Budżetu zapoznała 

się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, tj. pozytywną opinię 

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2021 r., pozytywną opinią  

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029, pozytywną opinią o możliwości 
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spłaty deficytu. Komisja Budżetu po zapoznaniu się z opiniami Komisji Rady 

Miasta – wszystkie, jak Państwo słyszeliście, wszystkie były pozytywne – i wyżej 

wymienionymi opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej – pozytywnie opiniuje 

przedłożony projekt budżetu Gminy na 2021 r. oraz projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2021-2029 i wnosi o jego uchwalenie. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Prezydenta Miasta Pana Jarosława Górczyńskiego. 

Prezydent Miasta J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Państwo! Za chwilę będziecie głosować nad najważniejszą uchwałą  

w porządku dzisiejszej sesji, wyznaczającą kierunki działania na rok 2021, to jest 

uchwałą budżetową. Przyszło nam ją głosować w wigilię Sylwestra, który 

zwyczajowo kończy stary, mijający rok, zatem to doskonały moment, by w kilku 

słowach podsumować to, co udało nam się wspólnie osiągnąć. Myślę, że wszyscy 

mamy świadomość, że był to rok pełen wyzwań. Niewątpliwie w wielu 

dziedzinach życia zdominowała go pandemia COVID-19. Jestem jednak 

przekonany, że Ostrowiec Świętokrzyski oraz jego mieszkańcy mają wiele 

powodów do zadowolenia. Mimo pandemii i nakładów, jakie ponieśliśmy, by 

przy wdrożeniu przemyślanego i kompleksowego pakietu pomocowego,  

tzw. "bezpiecznika Ostrowca Świętokrzyskiego" wesprzeć lokalnych 

przedsiębiorców oraz ostrowieckie rodziny. Udało nam się wiele osiągnąć. Co 

ważne, nasze działania po raz kolejny spotkały się w mijającym roku z uznaniem, 

niezależnych gremiów eksperckich. Wiele środowisk i miast zazdrościło nam 

możliwości realizacji "bezpiecznika", kondycji finansowej, a także 

rewitalizowanych obiektów, w tym nagrodzonego statuetką "Modernizacja  

2019 r. i budowa XXI wieku” – Ostrowieckiego Browaru Kultury. 

Kontynuowaliśmy nasze działania w sferze kultury, tworząc przepiękne  

i klimatyczne, a przede wszystkim nowoczesne, kameralne kino oraz 

rozpoczęliśmy przebudowę dawnego Zakładowego Domu Kultury. W ciągu 2020 

r. nasze miasto zyskało nowe, estetyczne przestrzenie oraz ciągi komunikacyjne, 

a kolejne są już w trakcie realizacji. Podkreślę – rozsądna polityka finansowa oraz 

podatkowa pozwalają ze spokojem patrzeć w przyszłość, gdyż miasto staje się 

coraz bardziej wiarygodnym partnerem oraz atrakcyjnym miejscem dla nowych 

inwestorów, którzy chętnie zaczynają lokować tu swoje inwestycje,  

a wybudowana i oddana w tym roku infrastruktura na terenach inwestycyjnych, 

mimo niepewnej sytuacji gospodarczej powoduje, że cieszą się one dużym 

zainteresowaniem. 2020 r. to również czas przygotowania nowych i ambitnych 

dokumentów na przyszłość, wyznaczający kierunki działań na kolejne lata. Nowe 

"Studium Uwarunkowań" pozwalające na rozwój przemysłu i przedsiębiorczości 

w rejonie ul. Samsonowicza, jak również stawiająca ogromne wyzwania – nowa 

"Strategia Gminy" na lata 2021-2030. Dlatego jednym z moich nadrzędnych 

celów jest ostateczna spłata kredytu, a także kontynuacja działań inwestycyjnych 

budujących jak najlepsze warunki do życia naszym mieszkańcom oraz 

konsekwentne tworzenie przyjaznego klimatu inwestycyjnego. Bez względu na 
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różne czynniki i ogólną sytuację w kraju będę kontynuował i wdrażał 

rozwiązania, które promują przedsiębiorczość, a zwłaszcza przemysł. Projekt 

budżetu na rok 2021 jest trzecim projektem w obecnej pięcioletniej kadencji 

naszego samorządu. Tworzony jest w bardzo trudnym okresie panującej na 

świecie pandemii koronawirusa, która niesie ze sobą niepewność, brak stabilizacji 

oraz strach społeczeństwa przed codziennymi problemami. Niekorzystne dla 

samorządów zmiany przepisów w zakresie podatku dochodowego od osób 

fizycznych i prawnych już w roku bieżącym wpływają na spadek dochodów  

z tego tytułu. Dodatkowo Gmina udzieliła szeregu ulg dla miejscowych 

przedsiębiorców zmagających się ze skutkami administracyjnych ograniczeń ich 

działalności. Mimo takiego stanu rzeczy, miasto w chwili obecnej ma stabilną 

sytuację finansową i w pełni realizuje swoje zadania. Ze względu na dużą 

niepewność co do przyszłej sytuacji społeczno-ekonomicznej, dochody budżetu 

zostały określone z dużą ostrożnością. Po stronie wydatków zaplanowano 

realizację obligatoryjnych zadań, a ponadto kontynuację licznych przedsięwzięć 

inwestycyjnych. Zadaniem Gminy w trudnych czasach kryzysu jest – który 

prawdopodobnie nastąpi – będzie pobudzenie gospodarki naszego miasta. 

Dlatego nie rezygnujemy z żadnych z zaplanowanych inwestycji, dywersyfikując 

źródła finansowanych przedsięwzięć. W roku 2021 planujemy spłatę całego 

zadłużenia miasta Ostrowca z tytułu kredytów zaciągniętych w poprzednich 

latach. Do spłaty pozostało nam kwota 8.022.000 zł, a jej uregulowanie pozwoli 

nam nie tylko nie ponosić kosztów odsetek, ale także znaleźć się w nielicznej 

grupie polskich samorządów, które mogą pochwalić się brakiem zobowiązań.  

Z jednej strony daje nam to możliwość spojrzenia z optymizmem na nową 

perspektywę finansową Unii Europejskiej i konieczność zabezpieczenia większej 

puli środków własnych lub możliwości ewentualnego zaciągania zobowiązań  

z tytułu realizacji planowanych kapitałochłonnych inwestycji, a z drugiej pozwala 

na stabilną, racjonalną politykę podatkową, z czego z pewnością zadowoleni 

mogą być mieszkańcy i przedsiębiorcy. W przyszłym roku planujemy 

kontynuować prospołeczną politykę w zakresie podatków lokalnych. Pomimo 

takich decyzji poziom dochodów budżetu systematycznie rośnie, a racjonalna 

polityka w zakresie wydatkowania środków budżetowych gwarantuje 

wszechstronny rozwój naszego miasta, przy zachowaniu wysokiej płynności 

finansowej. Zaplanowane przy powyższych uwarunkowaniach i założeniach, 

podstawowe wielkości budżetu na 2021 r. przedstawiają się następująco: dochody 

budżetu ogółem wynoszą: 321.652.938 zł., w tym wydatki budżetu zaplanowane 

zostały na kwotę 327.067.032 zł. Pragnę zwrócić uwagę, że zaplanowane 

dochody są niższe od planowanych wydatków o kwotę 5.414.000 zł. To jest 

wartość środków pochodzących z funduszu przeciwdziałania COVID-19, ale 

przeznaczone zostaną na finansowanie zadań inwestycyjnych w roku 2021.  

W przypadku zaś, pozyskania dodatkowych środków w kolejnym naborze  

w ramach funduszu, te środki przeznaczone zostaną na kolejne zadania 

inwestycyjne oczekiwane przez mieszkańców, które umożliwią zrównoważony 
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rozwój miasta. Przychody budżetu zaplanowane w kwocie 13.436.495 zł,  

a rozchody budżetu zaplanowano na kwotę 8.022.401 zł, wynikającą ze spłat 

zaciągniętych wcześniej kredytów, dzięki czemu w przyszłym roku zadłużenie 

Gminy zostanie spłacone w całości. Pomimo przygotowania bogatego programu 

w zakresie przedsięwzięć inwestycyjnych, sytuacja finansowa Gminy w dalszym 

ciągu otwiera drogę do realizacji innych, interesujących planów. Jest to 

kompleksowy program obejmujący praktycznie wszystkie obszary działalności 

Gminy, począwszy od transportu miejskiego, dróg, terenów inwestycyjnych, 

rewitalizacji terenów zdegradowanych, oświaty, aż po obiekty kultury  

i mieszkalnictwo. Są to bardzo ambitne założenia, które wpływają znacząco na 

życie mieszkańców i rozwój miasta, a w szczególności mające zapewnić warunki 

do inwestowania w naszym mieście i tworzenia miejsc pracy. Bezpieczny budżet 

oraz zabezpieczone środki na wkład własny pozwolą na dokończenie i realizację 

remontów i budowy kolejnych ważnych dla ostrowczan i inwestorów dróg  

w mieście. Realizowanych przy możliwym współudziale środków Funduszu 

Dróg Samorządowych, tj.: ul. Siennieńskiej wraz z ul. Okólną, ul. Czerwonego 

Krzyża i ul. Szerokiej, ul. Piwnej, ul. Osadowej, ul. Śliskiej,  

ul. Klimkiewiczowskiej, Rynku Denkowskiego oraz ul. H. Sienkiewicza,  

ul. J. Milewskiego do skrzyżowania z ul. J. Samsonowicza, łącznika między  

ul. Denkowską a przedłużeniem nowo projektowanej ul. Furmańskiej aż do  

ul. J. Kilińskiego, ul. Szkolnej, ul. Browarnej, ul. Spółdzielczej, ul. Wroniej, 

nowej trasy ul. Trzeciaków, od. ul. Bałtowskiej do ul. Siennieńskiej, a przede 

wszystkim długo wyczekiwanej przez przedsiębiorców drogi na tzw. „trzecią 

bramę” oraz infrastruktury drogowej uzupełniającej tereny inwestycyjne 

pieczołowicie skupywane w obrębie ul. J. Samsonowicza i ul. Rudzkiej. 

Będziemy również nadal realizować duże projekty inwestycyjne, zmieniające 

obraz i komfort życia naszych ostrowieckich rodzin, bo to dla nich pracujemy. 

Ekologiczny transport miejski w Ostrowcu Świętokrzyskim w trzech aktach za 

kilkadziesiąt milionów złotych oraz zrealizowane w ramach Rewitalizacji 

Obszarów Zdegradowanych na terenie miasta budowa drogi łączącej  

ul. Furmańską z ul. Chrzanowskiego wraz z bocznymi drogami, przebudowa  

ul. E. Kwiatkowskiego, modernizacja kina "Etiuda", utworzenie Centrum 

Tradycji Hutnictwa, przebudowa budynku mieszkalnego przy ul. Osadowej, 

zagospodarowanie placu targowego oraz poprawa efektywności energetycznej 

budynku kina "Etiuda", Środowiskowego Domu Samopomocy "Przystań" czy 

Urzędu Miasta to te, które możemy uznać za priorytetowe w roku 2021. 

Jednocześnie są w budżecie zabezpieczone środki na funkcjonowanie wszystkich 

jednostek organizacyjnych naszego miasta, tym samym wykonywane zadania 

przez te jednostki. I ośmielę się powiedzieć, że te zadania są wykonywane na 

bardzo wysokim poziomie. To wszystko jest możliwe dzięki prowadzonej przez 

nas od 2014 r. rozważnej polityce finansowej. Chciałbym w tym miejscu 

podkreślić również to, co wszyscy wiemy, a mianowicie, że naszym wspólnym 

sukcesem jest niepodnoszenie po raz szósty z rzędu lokalnych podatków. 
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Szanowni Państwo! W przedłożonym budżecie nie ma co prawda żadnej 

propozycji dotyczącej szpitala i służby zdrowia, ale proszę pamiętać, że ten 

dokument będzie na bieżąco aktualizowany i na początku przyszłego roku 

zaproponuję taką pomoc dla szpitala powiatowego. Jestem przekonany, że 

proponowany i przedłożony Państwu budżet, który zyskał pozytywną opinię RIO, 

jest optymalnym na kolejny rok. Szanowni Państwo! Zwracam się z prośbą  

o przyjęcie przedłożonego projektu budżetu. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Szanowni Państwo Radni! 

Sądzę, że Kluby również przygotowały swoje stanowiska w sprawie przyjęcia 

tego projektu uchwały, a więc poproszę o zabranie głosu Przewodniczącego 

Klubu Radnych "Prawo i Sprawiedliwość" w sprawie opinii o budżecie. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość’ – D. Kaszuba – Pani 

Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Z uwagą 

śledziliśmy zapisy projektu uchwały dotyczącej budżetu na kolejne lata naszego 

miasta. Również do liczb, które zostały podane przez Przewodniczącego Komisji 

Budżetu odnieść się nie możemy, ponieważ są one stałe, podane i publiczne. 

Niemniej jednak, w tej propozycji cyfr i liczb, które padły, zdecydowanie 

zabrakło informacji o tym, że w budżecie pojawiły się nowe środki, które opisane 

są w projekcie uchwały na str. 62, a chodzi tutaj o te środki, w których istnienie 

niektórzy tak wytrwale powątpiewali, drwili z nich, porównując z tekturą. Chodzi 

o kwestię ponad 5.400.000 zł. I z radością w treści budżetu zauważyliśmy, że 

środki te planowane są do wydatkowania np. na budowę drogi gminnej, która 

będzie na przedłużeniu ul. Rzeczki. Będzie to II etap  okolicy Jana Milewskiego 

do skrzyżowania z ul. Bałtowską. Będzie to kwota półtora miliona złotych. 

Kolejna kwota w tej samej wysokości półtora miliona złotych zostanie 

przeznaczona na rewitalizację obszarów zdegradowanych o silnym potencjale 

gospodarczym, społecznym i rekreacyjno-kulturowym na terenie miasta. Będzie 

to budowa drogi łączącej ul. Furmańską z ul. Chrzanowskiego wraz z drogami 

bocznymi. I na kwotę ponad 2.400.000 zł zaplanowano rewitalizację obszarów 

zdegradowanych o silnym potencjale gospodarczym. A będzie to, w tym wypadku 

modernizacja obiektów kultury, czyli przebudowa budynku kina "Etiuda", jak 

również Centrum Tradycji Hutnictwa. Tej informacji nie było do tej pory, więc 

pragnę ją Państwu wszystkim przekazać. Cieszymy się, że te środki wpłynęły do 

budżetu. Cieszymy się, że ich spożytkowanie odbędzie się z korzyścią dla 

wszystkich mieszkańców naszego miasta. Niestety, nauczeni doświadczeniem 

mijającego właśnie roku, kiedy mimo próby dialogu nie udało się przeforsować 

projektu Klubu Radnych "Prawa i Sprawiedliwości" związanego z budową mostu 

na rzece Kamiennej, a przypomnę, że był to projekt aż z 80% dofinansowaniem 

zewnętrznym, kiedy nie udało się zaplanować w budżecie rozwiązania kwestii 

żłobka w Ostrowcu, czy spraw związanych chociażby z kwestiami wydatków – 

dużych wydatków na promocję miasta, mamy pewne uwagi, które chcemy 

przedstawić Państwu w kontekście  z innymi miastami, tak, aby nie być 

gołosłownymi. Dlatego też, bardzo bym prosił Panią Przewodniczącą o udzielenie 
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głosu Wiceprzewodniczącemu Klubu Panu Radnemu Mateuszowi Czeremsze. 

Bardzo proszę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To jest kontynuacja wypowiedzi Pana 

Przewodniczącego Klubu, czy też głos już odrębny w dyskusji?  

Wiceprzewodniczący Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” – M. Czeremcha – Jak 

najbardziej, Pani Przewodnicząca – kontynuacja stanowiska Klubu Radnych 

"Prawa i Sprawiedliwości".  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To poproszę o zabranie głosu. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość’ – D. Kaszuba –  

Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” – M. Czeremcha – 

Dziękuję Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie! Szanowni 

mieszkańcy! Przedłożony projekt uchwały budżetowej na 2021 r. nie odpowiada 

na potrzeby i wyzwania związane z obecnymi trendami na poziomie krajowym 

oraz szerzej na poziomie ogólnoeuropejskim. Przede wszystkim w sferze ochrony 

zdrowia mieszkańców, zanieczyszczenia powietrza i zakorkowanych ulic. 

Projektodawca budżetu – Prezydent Jarosław Górczyński nie dostrzega pilnej 

potrzeby przeznaczenia odpowiednich środków finansowych, choćby związanych 

ze zwalczaniem epidemii COVID-19. W zakresie ochrony powietrza i klimatu 

projekt budżetu przewiduje wydatki w wysokości 45 tys. zł. Warto zastanowić 

się, na co te środki zostaną wydatkowane i w jaki sposób wydatek w kwocie  

45 tys. zł przełoży się na zwalczanie zanieczyszczenia powietrza pyłami PM 2,5  

i PM 10, czy też szkodliwym benzoapirenem? Dla zobrazowania skali problemu 

zanieczyszczenia powietrza warto zauważyć, że prezydenci takich miast, jak 

Starachowice czy Stalowa Wola zauważają potrzebę podejmowania 

zdecydowanych działań w tym zakresie. W budżecie Stalowej Woli na ochronę 

powietrza i klimatu przeznaczono 5.000.000 zł. A w budżecie Starachowic, 

robiącą wielkie wrażenie, kwotę 21.500.000 zł. W przeliczeniu na jednego 

mieszkańca Gmina Ostrowiec Świętokrzyski wydatkuje na ochronę powietrza 

niecałą złotówkę – siedemdziesiąt groszy. Tymczasem Gmina Stalowa Wola 

przeciętnie na jednego mieszkańca na ochronę powietrza wyda 83 zł. A Gmina 

Starachowice 438 zł. To jest ponad 600 razy więcej niż Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski. Panie Prezydencie! Jeżeli Komisja Europejska nałoży na Polskę 

kary finansowe z tytułu przekroczenia norm zanieczyszczenia powietrza,  

a w gronie miast niespełniających norm znajdzie się Ostrowiec Świętokrzyski, to 

zgodnie z obowiązującymi regułami kara finansowa będzie musiała być pokryta 

wprost z budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. W zakresie zaś ochrony 

zdrowia projekt budżetu przewiduje wydatki w wysokości 770 tys. zł. Pomimo, 

dziesięciokrotnego wzrostu wydatków w stosunku do roku 2020 należy uznać, że 

w kontekście epidemii COVID-19, kwota ta jest stanowczo zbyt mała.  

W omawianym zakresie również posłużę się przykładami tych samych miast.  

W Starachowicach w budżecie na rok 2021 zapisano na ochronę zdrowia kwotę 

ponad 1 mln zł, a w Stalowej Woli 2.200.000 zł. W przeliczeniu zaś, na jednego 
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mieszkańca Gmina Starachowice przeznaczy na ochronę zdrowia dwa, a Gmina 

Stalowa Wola trzy razy większą kwotę niż Gmina Ostrowiec Świętokrzyski.  

W zakresie inwestycji projekt budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na  

2021 r. przewiduje kwotę 61 mln zł. Również w tym zakresie znajdujemy się na 

trzecim miejscu pośród analizowanych miast. W Stalowej Woli w roku 2021 

zostanie wydatkowana na inwestycje kwota 74 mln zł, a w Starachowicach  

115 mln zł. Zauważyć dodatkowo należy, że to Ostrowiec Świętokrzyski jest 

największym z porównywanych ośrodków miejskich. Spośród wymienionych 

miast – Ostrowiec Świętokrzyski przoduje za to w zakresie wydatków na 

promocję, co niestety, nie przekłada się na inwestycje gospodarcze 

przedsiębiorców spoza Powiatu Ostrowieckiego z nielicznymi wyjątkami, do 

których należy Państwowa Spółka PGNIG. Czyżby promocja ograniczała się 

zasadniczo do promocji na terenie samej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, czego 

dobitnym przykładem jest kolorowa książeczka wydana przez Gminę  

i rozdystrybuowana pośród mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego? 

Prowadzenie tak kuriozalnej polityki promocyjnej z oczywistych względów nie 

przekłada się na budowanie pozytywnego wizerunku naszego miasta na poziomie 

krajowym. Podnoszone przez Klub Radnych "Prawo i Sprawiedliwość" ważne dla 

mieszkańców oraz rozwoju miasta problemy, nie są przez Prezydenta 

Górczyńskiego rozwiązywane. Co więcej, na forum Rady Miasta nie odbywa się 

nawet nad nimi merytoryczna dyskusja. Do problemów tych należą m.in.: 

narastający problem zakorkowanych wielu ulic w godzinach szczytu, brak żłobka 

samorządowego i brak współpracy z Zarządem Województwa Świętokrzyskiego 

w zakresie przebudowy drogi wojewódzkiej nr 744. Podsumowując, realizacja 

przedstawionego przez Prezydenta projektu budżetu utrwali utrzymującą się od 

wielu już lat stagnację, nie przyczyni się do rozwiązywania największych 

bolączek naszego miasta, tj.: zanieczyszczonego powietrza, walki z epidemią 

COVID-19, czy braku skutecznej promocji na arenie ogólnopolskiej oraz 

rozwiązywania problemów komunikacyjnych. Proponowany budżet na 2021 r. 

przyczyni się za to, choćby do narastającego odpływu tysięcy mieszkańców  

z naszego miasta oraz braku perspektyw dla absolwentów. Rok 2021 będzie  

w Ostrowcu Świętokrzyskim kolejnym już rokiem ze smogiem w okresie 

grzewczym, bez należytego wsparcia ze strony Gminy w zakresie ochrony 

zdrowia mieszkańców, narastającego dużego ruchu na ulicach naszego miasta 

oraz braku wsparcia dla rodzin z małymi dziećmi. Panie Prezydencie! Zarządza 

Pan naszym miastem już od 2006 r., początkowo jako Wiceprezydent, następnie 

przez niepełną kadencję był Pan Posłem na Sejm z PSL-u, a od 2014 r. zarządza 

Pan, jako Prezydent Miasta. Coraz częściej słyszymy od  ostrowczan, że nasze 

miasto jest miastem straconych szans i że stajemy się coraz bardziej zapóźnionym 

w rozwoju miastem. Nie tylko w odniesieniu do podobnej wielkości ośrodków 

miejskich w innych lepiej rozwiniętych regionach naszego kraju, ale także  

w odniesieniu do miast podobnej wielkości w najbliższym sąsiedztwie. Również 

w zakresie dochodów i wydatków budżetu Gminy – dochody i wydatki budżetu 
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naszego miasta są znacznie niższe, niż w porównywanych miast,  

tj.: Starachowic i Stalowej Woli. W przeliczeniu na jednego mieszkańca dochody 

i wydatki budżetu naszego miasta zamykają się kwotą około 5 tys. zł. Tymczasem 

w Starachowicach i Stalowej Woli dochody i wydatki przekraczają kwotę  

6 tys. zł. Jest to kolosalna różnica, która przekłada się na brakującą kwotę  

w budżecie w wysokości 65 mln zł. Panie Prezydencie! Jeżeli budżet naszego 

miasta byłby skonstruowany podobnie, na podobnym poziomie, jak budżety 

Starachowic i Stalowej Woli, mielibyśmy w budżecie dodatkowe 65 mln zł, co 

mogłoby zostać wykorzystane na rozwiązywanie tych narastających problemów 

lub też umożliwiałoby inwestycje w naszym mieście, nie w kwocie 61 mln zł, lecz  

w kwocie 126 mln zł. Szanowni Państwo! Radni Klubu Radnych "Prawo  

i Sprawiedliwość" nie mogą poprzeć przedłożonego projektu budżetu na rok 

2021. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Klubu KWW Jarosława Górczyńskiego, Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Klubu KWW Jarosława Górczyńskiego – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Pozwolą Państwo, że przedstawię 

stanowisko. Nie będę odnosił się do tych informacji, które zostały przed chwilą 

przedstawione. Zbliża się do końca rok 2020. Rok, który przejdzie do historii 

przez swoją specyfikę, ale i problemy, jakie dotykały mieszkańców nie tylko 

naszego miasta, ale i całego świata. Roku, który dokonał spustoszenia w życiu  

i zdrowiu obywateli, ale też wywrócił gospodarkę wielu miast w naszym kraju. 

Przedsiębiorcy wielu branż zostawieni zostali sami sobie, a rządzący zamiast 

prowadzić kraj przez pandemię, zajmowali się ochroną swoich interesów, błądząc 

po omacku w niespójnym ustanowieniu przepisów w wielu przypadkach 

sprzecznych z obowiązującymi aktami normatywnymi. Odnoszę wrażenie, że 

każde kolejne rozporządzenia miały przede wszystkim chronić siebie oraz 

bliskich i znajomych. Wspomnę tylko inwestycje Pana byłego Ministra Zdrowia, 

wspomnę tylko pieniądze i specjalne prawa dla TVP, brak dialogu ze 

społeczeństwem, instrumentalne wprowadzanie ograniczeń w zależności od 

sytuacji politycznej, politycznej – nie pandemicznej. Spytają Państwo, dlaczego 

nawiązuje do sytuacji ogólnej w kraju? Ponieważ analizując projekt budżetu, nie 

można się nie odnieść do sytuacji w kraju i wpływu centralnie podejmowanych 

decyzji na funkcjonowanie samorządu. Wiele z nich, jak np. zapowiedzi wzrostu 

cen energii, jeszcze bardziej dotkną gminę, jak i wszystkie spółki i jednostki. Do 

tego dochodzi wspomniany przez Prezydenta spadek wpływów z podatków PIT  

i CIT. Problem dotyczy oczywiście wszystkich samorządów, ale należy 

powiedzieć sobie jasno, że jedne sobie z tym poradzą, a inne nie dadzą rady  

i trudno im będzie funkcjonować w takiej rzeczywistości. Obiektywnie trzeba 

przyznać, że samorządy zadłużają się coraz bardziej, coraz bardziej podnoszą 

lokalne podatki, a Ostrowiec Świętokrzyski na tym tle konsekwentnie kontynuuje 

politykę finansową, którą Prezydent Górczyński zaprezentował kilka lat temu, 

polegającą na zmniejszaniu obciążeń dla mieszkańców miasta. Przykładem jest to 



36 

 

zaproponowana przez Prezydenta i podjęta przez nas, nas wszystkich Radnych 

decyzja o zamrożeniu po raz szósty z rzędu stawek podatków lokalnych. Pomimo 

obiektywnych trudności, czas stwierdzić, że budżet jednak według, wbrew temu 

co mówią inni, jest proinwestycyjny, proinwestycyjny – nastawiony na wsparcie 

rozwoju miasta, poprzez między innymi stymulowanie przemysłu. Na uwagę 

zasługują działania Prezydenta w zakresie tworzenia warunków dla inwestorów – 

zaczekam, bo "telefon do przyjaciela" tu niektórzy mają – lub konsolidację 

terenów inwestycyjnych oraz odpowiednie przygotowanie. Godnym podkreślenia 

jest, że ujęte w budżecie dochody, praktycznie pokrywają wydatki i to świadczy 

o zrównoważeniu tego budżetu. A nadwyżka, która być może powstanie będzie 

wkładem koniecznym do podjęcia nowych projektów i zadań. W nadchodzącym 

roku, to też to, co zostało również wspomniane przez Pana Prezydenta, zostanie 

spłacona ostatnia rata kredytu. Szkoda, że w tych danych, którymi Pan Radny 

żonglował, nie posłużył się Pan, jakie jest zadłużenie na jednego mieszkańca  

w Stalowej Woli, w Starachowicach, w innych samorządach. I nie odniósł Pan do 

tego, jaki jest i jakie będzie w Ostrowcu Świętokrzyskim w 2021 r., bo to jest też 

jeden z mierników, które może pokazywać przygotowanie na realizację kolejnych 

inwestycji. Ta strategia ukierunkowana na przygotowanie do czasów trudnych,  

a wszelkie globalne analizy wskazują, że będzie jeszcze gorzej, że kryzys będzie 

się pogłębiał, stabilna sytuacja budżetowa pozwoli również jeszcze skuteczniej 

aplikować o środki zewnętrzne, głównie pochodzące z Unii Europejskiej. Warto 

też przypomnieć, że Ostrowiec od wielu lat jest liderem na tym tle. Wspomniane 

już obiekty kulturalne, oświatowe doposażone – tylko wypływają na 

podtrzymanie mojej tezy. Cieszy to, że środki z funduszy europejskich będą 

przeznaczane na ekologiczny transport miejski, który również przyczyni się do 

poprawy jakości powietrza w tym mieście. Pragnę też nadmienić, że od kilku lat 

prowadzona jest bardzo mocna polityka w zakresie przechodzenia gospodarstw 

domowych w Ostrowcu Świętokrzyskim na ogrzewanie Miejską Energetyką 

Cieplną. Uważam to za duży sukces i widzi się znaczną poprawę jakości 

powietrza dzięki tym działaniom. Dużym ułatwieniem dla mieszkańców naszego 

miasta będzie modernizacja innych obiektów jak targowicy, jak dróg, które 

zostały wspomniane w wystąpieniu Pana Prezydenta, czyli ulicy równoległej do 

ul Kilińskiego, która połączy ul. Słowackiego z ul. Chrzanowskiego, dalsze prace 

przy budowie kolejnych etapów ul. Rzeczki – równie oczekiwany, mówię tu  

z punktu widzenia również niejako mieszkańca tutaj centrum w Ostrowcu, remont 

ul. Sienkiewicza. Chcę wierzyć, chcę wierzyć, że polityka centralna nie będzie 

pomijać i powiem więcej, nawet wykluczać Ostrowca z dofinansowania w ramach 

krajowych programów. Przypomnę tylko ostatnią sytuację z przydziałem 

środków w ramach rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, gdzie miasto 

Ostrowiec otrzymało "0", powtarzam – zero zł, znajdując się w gronie miast 

pominiętych, wykluczonych, niewidzialnych dla rządu, pomimo tego, że 

mieszkańcy wybrali z naszego miasta 2 przedstawicieli partii rządzącej do Izb 

Parlamentarnych. Pozwólcie Państwo, że w okresie świątecznym znalazłem taki 
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artykuł w jednym z lokalnych dzienników pt. "PiS chce zagłodzić niezależne 

samorządy, a przy okazji obnaża niemoc swoich parlamentarzystów". To jest 

artykuł z dnia 20 grudnia 2020 r. Rozpoczyna się od słów, tu cytuję "Jakie kryteria 

musiałby spełnić samorząd, by dostać rządową dotację? Najlepiej mieć wójta  

z PiS, a już na pewno sympatyzującego z tą partią. Koniecznie trzeba chwalić rząd 

i nie zaszkodzi nadać honorowego obywatela jakiemuś politykowi. Brzmi 

kuriozalnie, ale jeśli przyjrzymy się, kto w świętokrzyskim dostał pieniądze  

z Rządowego Funduszu Inicjatyw Lokalnych, to większość włodarzy spełni 

znaczną część tych kryteriów" – koniec cytatu. Kolejną kwestią, na którą warto 

zwrócić uwagę, to absorpcja środków zewnętrznych przez spółki, jednostki 

Gminy, dzięki którym realizowane będzie w 2021 r. szereg programów zarówno 

inwestycyjnych, mam tu na myśli np. poprawę bazy dydaktycznej naszych szkół, 

gdzie w PSP Nr 4 będzie kończony w przyszłym roku dosyć duży projekt, który 

ma na celu również remont sali gimnastycznej, sal lekcyjnych, szatni dla dzieci, 

a także inwestycje poprawy efektywności energetycznej budynków, dające 

miastu duże oszczędności. Bardzo mnie cieszy osobiście dbałość o jakość  

i rozwój edukacji. O to, że w budżecie znalazły się środki na kontynuację wielu 

korzystnych zjawisk, które nastąpiły w ostrowieckich szkołach, które wzbogacają  

ofertę edukacyjną i sportową dla dzieci i młodzieży, w przedszkolach i szkołach, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Ostrowiec. Na przykład, słynna 

już w całym kraju, możliwość uzyskania w szkołach certyfikatu językowego. 

Warto podkreślić, że oprócz tych działań podejmowane są nowe, jak 

finansowanie dodatkowych zajęć z matematyki, a także plastyki, co po 

wspomnianych certyfikatach, znów jest nowością na mapie edukacyjnej kraju  

i sprawia, że miasto Ostrowiec jest postrzegane jako lider w tej dziedzinie. Ważne 

są również zwiększone dodatki motywacyjne dla nauczycieli, które za szczególne 

osiągnięcia edukacyjne uczniów, premiują wyróżniających się pedagogów. 

Ważne i zaplanowane wsparcie dla ostrowieckiego sportu oraz organizacji 

pozarządowych. Dostrzegamy dbałość o estetykę i wygląd miasta. Szanowni 

Państwo! Reasumując i biorąc pod uwagę przytoczone argumenty, a także 

obiektywne uwarunkowania w zakresie gospodarki finansowej samorządu oraz 

stan zobowiązań finansowych miasta na koniec 2020 r. – Klub Radnych Komitetu 

Wyborczego Wyborców Jarosława Górczyńskiego będzie głosował za 

przyjęciem projektu budżetu miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2021 r. oraz 

za przyjęciem projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej. To stanowisko, proszę 

Państwa, Klubu, a  pozwolę się odnieść również, jeżeli jestem przy głosie, żeby 

po raz kolejny nie zostać wywołany przez Panią Przewodniczącą do tez, które 

zostały wygłoszone, a które trzeba jednak mieszkańcom miasta troszeczkę 

wyjaśnić. Pragnę przypomnieć, że PiS uznał, że najbardziej wydajną dla niego 

będzie postawa eksploatacyjna i traktuje środowisko, jak zasób służący 

rozwojowi gospodarczemu. To bardzo proekologiczne działania, które 

dopuszczają wycinkę Puszczy Białowieskiej, odstrzelania bażantów, wycinania 

drzew – bardzo. I przypomnę tylko, jak były Minister Szyszko mówił, że "nam 
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nikt nie będzie dyktował, jak korzystać ze skarbów i naszych lądów, czy wód”. Tak 

to Pan Minister, który już nie jest. Ja tylko próbuje przypomnieć jeszcze, jak PiS 

niemrawo walczył z poważnymi problemami, jak zimowy smog i uzależnienie od 

węgla w znacznej części importowanego. Skąd? Z Rosji. Ochoczo tworzył za to 

nowe problemy. Miliony, miliony drzew poszły pod topór na mocy tak zwanego 

prawa "lex Szyszko", które pozwalało na niekontrolowaną wycinkę drzew, nie 

tylko Puszczy Białowieskiej, ale i na prywatnych posesjach. Na razie dziękuję 

Pani Przewodnicząca za uwagę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Prezydenta Miasta Pana Jarosława Górczyńskiego. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! 

Szanowni Internauci! Ja zwrócę się mimo wszystko do części Radnych PiS-u, aby 

nie ulegała presji wytycznych, ale zagłosowała zgodnie z oceną własną na 

podstawie liczb i danych. Szanowni państwo! Tak łatwo tutaj padały kwestie 

porównawcze. Ja też porównam siebie, jako Prezydenta Miasta z innymi 

Prezydentami, tych naszych sąsiednich miast. I powiem tak, Kielce mają ponad 

miliard zł długu, Starachowice – 52, Skarżysko – 90, Tarnobrzeg  – 120, a Stalowa 

Wola, tak chętnie tutaj przytaczana 195 mln. I do czego to mówię? Ten dług trzeba 

spłacać, ten dług kosztuje i teraz konkretnie. Każdy z tych Prezydentów, zamiast 

dać na stypendia np. dla młodzieży, musi te odsetki płacić i Prezydent Kielc ma 

do zapłacenia w przyszłym roku 19 mln samych tylko odsetek – samych odsetek. 

Prezydent Stalowej Woli 2 mln samych tylko odsetek, więc to pokazuje 

gospodarność. Prezydent Starachowic ma do oddania w samych odsetkach 

1.300.000 zł. A my w Ostrowcu w przyszłym roku, dzięki Państwu – mam 

nadzieję – rozsądnej decyzji, że poprzecie tą uchwałę budżetową, spłacimy 

wszystkie długi Ostrowca i będziemy mieli zero do oddania. I mogę Państwa 

zaskoczyć i powiedzieć, że już pracujemy nad tym, aby rozszerzyć pulę 

stypendiów, bo w tym roku na stypendia, tutaj Pan Naczelnik Malinowski  

w międzyczasie mi przygotował, wydaliśmy – mamy zabezpieczone 216 tys. zł. 

Wydaliśmy 216 tys. zł w 2020 r., więc, nic nie stoi na przeszkodzie, żeby  

w przyszłym roku zaskoczyć naszą młodzież i pokazać im, że też myślimy o nich 

i dbamy o nich, i na pewno w tym obszarze będziemy pracować. I to chcę pokazać 

i o tym chcę powiedzieć. I chcę się odnieść do innych kwestii, jeżeli chodzi  

o zanieczyszczone powietrze, COVID, czy współpracę. Szanowni Państwo! My 

współpracujemy z wszystkimi. Świętokrzyski Zarząd czy Urząd Marszałkowski, 

proszę bardzo. Państwo podjęliście decyzję jako radni, że extra dajemy milion, 

żeby tylko zechciano rozpocząć budowę drogi wojewódzkiej w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Jakoś nie widzę efektu. Jeżeli chodzi o zanieczyszczenie 

powietrza, to proszę zwrócić uwagę tylko na jedną kwestię – ile w Ostrowcu 

Świętokrzyskim jest podłączonych domów indywidualnych do sieci Miejskiej 

Energetyki Cieplnej? To jest realna walka ze smogiem. To jest realna walka  

z pyłami zawieszonymi PM2,5 i PM10. Tylko trzeba to chcieć powiedzieć  

i chcieć uwypuklić. I to jest sztuka. I zwracam się do Państwa, aby wziąć to pod 
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uwagę i aby głosując nad uchwałą budżetową, nad dobrą uchwałą budżetu 

Ostrowca Świętokrzyskiego na 2021 r., zagłosować z własną wiedzą i sumieniem. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Zapraszam Państwa do 

dyskusji, proszę się zgłaszać. Zanotuję nazwiska. Nie opuszczać rąk. 

Włodzimierz Stec, Andrzej Pałka, Wójcik, Czeremcha Mateusz i Marzec Marcin. 

Czy kogoś pominęłam? Choinka Stanisław. I Marta Woźnicka-Kuzdak. Czyli 

dodałam Choinkę, Martę Woźnicką-Kuzdak i Arona Pietruszkę. Czy jeszcze 

ktoś? No, to w takim razie, proszę Państwa kolejno o zabieranie głosu. Proszę 

Włodzimierza Steca o zabranie głosu. 

Radny Wł. Stec – Dziękuję Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni 

Państwo! Już dosyć dużo było mówione o zadłużeniu. Miałem ten materiał 

również przygotowany, ale to też faktycznie pokazuje, jak inne miasta 

funkcjonują, albo jak w przyszłości będą funkcjonować. Ja już kiedyś 

powiedziałem, bodajże rok temu, że była taka Gmina Ostrowice, która nie 

patrzyła na zadłużenie, a już jej, niestety, nie ma. Ja bym chciał tutaj przytoczyć 

troszeczkę inne jeszcze argumenty, porównać może nie do naszych bliskich miast, 

a może do tego, co się dzieje w ogóle w naszym kraju. Zacznę też od takich 

wypowiedzi, od cytatu: "Ani o jeden grosz nie podwyższymy żadnego podatku  

w przyszłym roku". No i niestety, nie jest to wypowiedź naszego Pana Prezydenta, 

tylko 8 października 2020 r. wypowiedział się nasz Minister Kościński – pytany  

o założenia budżetu na 2021 r. To, Szanowni Państwo, tyczy nas wszystkich. Ja 

tutaj przytoczę kilka podatków, które nowe są, które będą podwyższane, a których 

oczywiście miało nie być. Podatek od nieruchomości – podwyżka, podatek 

handlowy – nowa danina, podatek od deszczu – jest podwyżka, a już jest 

zapowiadana znaczna podwyżka, jeszcze większa na 2022 r. Opłata 

przekształceniowa OFE – nowa danina, podatek cukrowy – nowa danina. 

Wszystkich nas to będzie czekało. Opodatkowanie spółek komandytowych  – 

nowa danina, ograniczenie ulgi "abolicyjnej" – jest podwyżka, to jest dla osób 

pracujących za granicą. Utrzymanie podwyższonych stawek VAT, które już 

dawno miały być obniżone. Utrzymanie wolnej kwoty od podatku na obecnym 

poziomie, wbrew wyrokowi Trybunału Konstytucyjnego. Podwyżka abonamentu 

RTV. I tak, na koniec sobie jeszcze zostawiłem, i to są oczywiście nie wszystkie 

podatki, ale na koniec sobie zostawiłem podwyżkę za energię elektryczną. I sami 

zapewne sobie Państwo zdajecie sprawę, że jeśli taka podwyżka będzie, to 

wszystko pójdzie do góry. Wszystko zdrożeje. My natomiast, dzięki dobrej 

polityce, konsekwentnej i rozważnej Pana Prezydenta, nie podwyższamy po raz 

kolejny raz, kolejny rok z rzędu podatków od nieruchomości i środków transportu, 

co daje mieszkańcom i przedsiębiorcom minimum 10 mln oszczędności. Ale 

chciałbym zwrócić na jedną rzecz uwagę, że to w zasadzie nie tylko o takie 

oszczędności chodzi, ale również o pewność tych przedsiębiorców, jak również 

naszych mieszkańców, o stabilne ich działanie i inwestycje, stabilizację  

i bezpieczeństwo dla tych, którzy dają zatrudnienie i miejsca pracy. Tak, jak już 
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Pan Prezydent powiedział – przyjazny klimat przedsiębiorczy. Wspomnę jeszcze 

o zadłużeniu właśnie, o którym też dużo było mówione. Już Pan Mariusz Łata  

o tym też również mówił – inni nie wspominali, że będzie on spłacony do zera  

i będziemy w gronie nielicznych gmin, gdzie zadłużenie będzie wynosiło "0", 

dosłownie "zero" złotych. Zaoszczędzone odsetki zapewne będą wykorzystane na 

inne bardzo ważne cele. I to wszystko się dzieje, Szanowni Państwo, w dobie 

pandemii, gdzie wpływy z podatków są niższe i będą niższe, a my to jednak 

robimy. Na koniec chciałbym jeszcze, będąc przy głosie, chciałbym  

pogratulować wyroku Pan Prezydentowi, oczywiście wyroku uniewinniającego. 

On zasadzie też pokazuje to, że wszystko, co jest robione przez Pana Prezydenta, 

jest zgodne z prawem i w taki, nazwałbym to – odpowiedni gospodarczy sposób. 

To jest oczywiście zawarte w projekcie budżetu na rok 2021. Panie Prezydencie! 

Robi Pan to po prostu dobrze. I na tym zakończę. Oczywiście jeszcze chcę 

powiedzieć, że będę "za" i wszystkich Państwa również do tego bardzo serdecznie 

zachęcam. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Andrzeja Pałkę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, 

Koledzy Radni! Mili Goście! Internauci! I wszyscy na linii wizyjnej. Ja odniosę 

się krótko do uchwały, bo o niej głosujemy. Troszeczkę wycieczki są historyczne, 

ale myślę, że i to też podbudowa jest potrzebna. Ale jeżeli eksperci, mówię  

o Regionalnej Izbie Obrachunkowej, analizując dokument i widzą proporcje 

inwestycji, proporcje do pozostałych wydatków,  i nie mają grama zastrzeżeń, to 

myślę, że trzeba w końcu za tymi specjalistami powiedzieć, że jednak Pan 

Prezydent i jego służby opracowały ten budżet i przygotowały ten budżet bardzo 

zdrowo, biorąc pod uwagę wszystkie elementy, jakie przecież, to myśmy zgłaszali 

między innymi na radach i tej kadencji, i poprzedniej. Tematyka jest ta sama. Pan 

Prezydent w swej wypowiedzi zawarł pewne zdanie: "on będzie elastyczny  

w zależności od potrzeb", o co zawsze pytałem. I dzisiaj to tylko potwierdzam to, 

co usłyszałem, nawet kiedy była wypowiedź Pana Prezydenta. To wszystko da się 

przecież w większym stopniu, w mniejszym, ale to da się robić. Co do Covid-u. 

No, bardzo ładnie to zostało zawarte w poprzedniej wypowiedzi Kolegi z Prawa 

i Sprawiedliwości. Myślę, że taka chwila przyjdzie. Na razie jest to gorączka, jak 

sami widzimy, przepraszam, że tak mogę powiedzieć, bo też człowiek analizuje 

media, część lekarzy jest "za", część jest "przeciw", a co my – zwykli śmiertelnicy 

mamy powiedzieć? Przecież ta wiedza dokładniejsza chyba jest w tamtej 

dziedzinie i też czekamy na pewną wypowiedź, może jednoznaczną. Na pewno 

zawsze, jak coś jest dobre, to gdzieś się ukrywa i zło, też. Zobaczymy, jak to 

będzie wyglądać. Mówiąc o emisji i smogu, bo jestem akurat na tym osiedlu, 

przewodniczę osiedlu, jakim jest Kolonia Robotnicza, i chcę powiedzieć, że  to 

nie jest przespany temat albo pominięty. Dopłaty, jakie są do zmiany nawet pieca, 

mam na myśli do tego węglowego na piec, czy to gazowy, czy w innej formie.  

A przecież fotowoltaika w grę wchodzi bardzo szeroko, już zaczynają się 
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rozwiązania innego rodzaju, a to pompy ciepła mają znowu. Wykorzystujemy 

energię właśnie i tą powietrzną, i tą – jak to się mówi – podziemną, żeby po prostu 

tylko zamienić i poprawić powietrze. Kolejna sprawa – nie można zapominać 

również o tym, ja to w poprzedniej kadencji pozwoliłem sobie dokładnie cyframi 

podać liczone w milionach:  rok 2017 – 9,5 mln ton węgla, skąd? Z Rosji. A więc, 

to tak dla ciekawości. Węgla, jakiego? A no, węgla, którego ani nie przebadano – 

jaki to jest skład. A więc to nas truje. I tutaj myślę, że trzeba zwrócić uwagę pisząc 

pismo do naszego Posła i Senatora. Też otrzymałem odpowiedź, że Ministerstwo 

Energetyki zajmie się tym tematem i zacznie poddawać badaniu – o ten węgiel, 

jaki otrzymujemy. Ja tylko bym miał zapytanie – czy to się już stało, bo nie 

doczytałem nigdzie jeszcze, że już takie badania są prowadzone? To tak dla 

informacji. Uważam, że winniśmy się, jak to się nisko pochylić i podziękować, 

podziękować, jak to się wszystkim służbom, które pracowały nad tym 

dokumentem, bo myślę, że on zawiera wszystko. Na pewno, jako radny będę 

głosował "za", bo widzę tutaj i rozwój, i dbanie o nasze środowisko. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Mateusza Czeremchę.  

Radny M. Czeremcha – Dziękuję Pani Przewodnicząca! Nie sposób nie odnieść 

się do słów, jakie wypowiedział Pan Radny Łata. Tutaj Pan Radny Łata 

wielokrotnie odbiegał w swojej wypowiedzi od tematu uchwały budżetowej. 

Jakieś wtrącenia dotyczące telefonów – których nie rozumiem. Prosiłbym  

o wyjaśnienie, co miał Pan Radny na myśli? Jestem zdziwiony również 

samozachwytem Pana Prezydenta nad projektem budżetu. Jeśli chodzi o te odsetki 

w kwocie 2 mln zł, jakie Gmina Stalowa Wola przeznacza na spłatę samych 

odsetek. Chciałbym zauważyć, że przy budżecie wyższym o 60 mln zł Stalowej 

Woli od Ostrowca Świętokrzyskiego, dodatkowo miasta, które ma mniejszą 

liczbę mieszkańców, ta kwota 2 mln zł nie robi już wielkiego wrażenia, prawda? 

Ponieważ w budżecie pozostaje dodatkowe 58 mln zł. Taki kształt budżetu, jeśli 

chodzi o dochody i wydatki, wynika z długoletniej polityki, jaką prowadzi Pan 

Prezydent Górczyński.  Czyli polityki, która nie przyczynia się do rozwoju 

naszego miasta. Efekty tej polityki wszyscy widzimy. Czyli – odpływ 

mieszkańców, niskie inwestycje przedsiębiorców w naszym mieście, szczególnie 

spoza powiatu. Ta polityka się zupełnie nie sprawdza, Szanowni Państwo. Jestem 

zdziwiony również tym, że Gmina Ostrowiec Świętokrzyski nie przystąpiła, jako 

podmiot wspierający program "Czyste powietrze". Do tego programu z naszego 

powiatu przystąpiły gminy: Bałtyku i Kunów. I tutaj widać, na co stawia 

Prezydent Górczyński. Przede wszystkim staje w opozycji do wszelkich 

zasadniczo programów rządowych. Nie wiem, na jakiej zasadzie Pan Prezydent 

ocenia te programy? Natomiast, te programy rządowe służą mieszkańcom. 

Wszystkim mieszkańcom. Służą tym, którzy są zobowiązani do wymiany źródeł 

ciepła. Zaznaczę, że prawo europejskie zobowiązuje wszystkie osoby, które 

użytkują jakiekolwiek kotły o niskiej mocy, czyli takie kotłownie przydomowe, 
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zobowiązuje do wymiany tych kotłów w ciągu kilku lat na odnawialne źródła 

energii lub do przyłączenia do sieci cieplnej lub też gazowej. W wypadkach, gdy 

nie ma technicznych możliwości podłączenia budynku do tych sieci, dopuszcza 

instalację kotłów, nowoczesnych kotłów spełniających normy eko-projektu. Ceny 

tych kotłów zaczynają się od 15 tys. zł  i właśnie program "Czyste powietrze" 

służy wielkiemu wsparciu dla właścicieli tychże budynków, którzy będą 

zobowiązani do wymiany źródeł ciepła. Jeśli chodzi zaś o stan naszego powietrza. 

Otóż, od dzisiaj, Szanowni Państwo, jedna ze stacji, która bada jakość powietrza, 

wykazała przekroczenie normy o 300% w naszym mieście w zakresie pyłu 

zawieszonego PM10 oraz benzoapirenu. Szanowni Państwo! Takim powietrzem 

wszyscy oddychamy. Również w kontekście epidemii COVID-19. 

Zanieczyszczenia powietrza przekłada się na cięższy przebieg powikłań, co 

zostało już udowodnione. Dodatkowo nasze miasto jest miastem, w którym 

przeważa grupa wiekowa seniorów, czyli osób powyżej 60 roku życia, którzy  

w sposób szczególny pragną dbać o swoje zdrowie. I tutaj również wydatki na 

ochronę zdrowia Gminy Ostrowiec. Bardzo, bardzo niskie, nie przystające 

absolutnie do potrzeb. Jeśli chodzi o nie zaciąganie kredytu i rzekome 

oszczędności, jakie Gmina osiąga z tytułu już spłacenia zasadniczo zadłużenia. 

Otóż, te oszczędności są przeznaczone na kolosalne zarobki dla prezesów spółek 

gminnych. Przypomnę zarobki Prezesa Miejskiej Energetyki Cieplnej – 339 tys. 

zł w skali roku. Prezesi podobnych spółek, znacznie większych miast, to jest 

Krakowa, Kielc i wielu, wielu innych otrzymują wynagrodzenie w wysokości 

około 200 tys. zł. Zadziwiające jest, skądże Pan Prezydent tak wysoko, tak 

wysoko ocenia prace i umiejętności Prezesa. Nie chciałbym niczego ujmować 

Panu Prezesowi, ale te zarobki nie przystają zupełnie do takich przeciętnych 

zarobków prezesów w naszym kraju. Jeśli chodzi o Regionalną Izbę 

Obrachunkową. Regionalna Izba Obrachunkowa bada projekt budżetu jedynie  

w sferze formalnej, a nie odnosi się do zasadności poszczególnych inwestycji. 

Szanowni Państwo! Pani Przewodnicząca! Moi poprzednicy wielokrotnie 

odbiegli od tematu dyskusji i prosiłbym Panią Przewodniczącą o właściwą reakcję 

oraz pilnowanie powagi obrad sesji. Odnośnie gratulacji, jakie złożył Pan Radny 

Stec Panu Prezydentowi z tytułu wyroku uniewinniającego. Chciałbym 

zauważyć, że to jest wyrok sądu pierwszej instancji. Ja bym z gratulacjami, jednak 

wolał poczekać do, do zakończenia wszystkich postępowań, ewentualnych 

apelacji, bo wyrok nie jest prawomocny. I to również rzutuje na postrzeganie 

naszego miasta. Również rzutuje na zaufanie, a raczej brak zaufania 

przedsiębiorców spoza naszego powiatu do Gminy Ostrowiec Świętokrzyski.  

Co znajduje właśnie wyraz  w znikomych inwestycjach gospodarczych spoza 

naszego powiatu. Nie chciałem tego tematu wyroku tutaj poruszać, no ale Pan 

Włodzimierz Stec tutaj się odniósł, także ad vocem głosu Pana Radnego Steca. 

Widać, że nasze miasto coraz bardziej odbiega właśnie w rozwoju gospodarczym 

i społecznym od podobnych ośrodków miejskich. Na co przekłada się, to są 

osiągnięcia naszego Pana Prezydenta ostatnich 14 lat. Są to wątpliwe powody do 
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dumy, Panie Prezydencie. Wyjątkowo wątpliwe powody. Politykę gospodarczą 

należy uznać za wielce nieudolną Pana Prezydenta, a nawet nie bałbym się 

powiedzieć, że przynoszącą wielkie szkody dla naszego miasta. Wystarczy 

właśnie porównać rozwój Starachowic i podnoszący się standard życia 

mieszkańców oraz bardzo dużą grupę mieszkańców naszego miasta, którzy 

dojeżdżają do pracy właśnie w Starachowicach. Dziękuję. Na razie tyle, jeżeli 

jeszcze sobie przypomnę pewne kwestie, to poproszę ponownie o głos.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Radnego 

Karola Wójcika.  

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, ad vocem. Czy ja mogę jedno zdanie? 

Przepraszam najmocniej.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No dobrze, proszę.  

Radny K. Wójcik – Myślę, że niech Pan Radny odpowie, ja sobie poczekam. 

Radny Wł. Stec – Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. 

Dziękuję Panie Radny. Ja chciałem się tylko odnieść ad vocem, co do wyroku 

Pana Prezydenta – uniewinniającego oczywiście. Wie Pan co, Panie Radny? Ja 

pamiętam, jak była sesja absolutoryjna, Pan bodajże 3 dni, 4 dni przed 

postawieniem zarzutów Panu Prezydentowi, Pan sam na sesji zapytał się – to też 

nie miało nic w związku z sesją: "Co słychać w dochodzeniu, w śledztwie?" To 

Pana słowa. Dzisiaj Pan siedzi cicho. Ja kulturalnie pogratulowałem, bo mamy 

czego pogratulować. Pani Przewodnicząca również zrobiła to na samym 

początku. Pan wtedy od razu pierwszy mówił: "Co słychać?". Nie wiem, może 

Pan o czymś wiedział? My nie wiedzieliśmy. Dzisiaj Pan krytykuje, że ja 

gratuluję. No oczywiście wiemy, że będą odwołania, ale my się już cieszymy. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Karola Wójcika.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Ja również poproszę, ad vocem, 

tak na gorąco do słów Pana Radnego. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Nie, może w tej chwili wstrzymam 

Pana wypowiedź jakąkolwiek. Poproszę o kolejność, bo nie będziemy tak 

wchodzić.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! W różny sposób Pani traktuje 

radnych.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Nie wiem, czy Pan Karol Wójcik 

wyraża na to zgodę – po raz kolejny? 

Radny K. Wójcik – Jeśli Pan Radny Czeremcha, że tak powiem, zakończy tą 

dyskusję między radnymi, to bardzo proszę. A ja, że tak powiem – wtedy, kiedy 

będzie wolny moment, to chciałbym się skupić na mojej wypowiedzi. Więc mam 

nadzieję, że to będzie ostatni raz.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Myślę, że to będzie krótko. 

Zaraz udzielę Panu głosu.  
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Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Oczywiście, że krótka. Dziękuję Panu 

Radnemu Wójcikowi. Jeśli chodzi o moją wypowiedź, którą przypomniał Pan 

Radny Stec. Ta wypowiedź padła, jeżeli dobrze pamiętam w punkcie "Sprawy 

różne". Czyli nie miała, nie była wypowiedzią niezwiązaną z tematem sesji. 

Również Pan Włodzimierz Stec tutaj powtarza nieprawdę. I odnosi się do mnie 

osobiście. Co jest niedopuszczalne Pani Przewodnicząca, bo kierujemy 

wypowiedź do Pani Przewodniczącej. Jeśli chodzi o tę wypowiedź przypomnianą, 

nie mówiłem o postawieniu zarzutów. Zarzuty Pan Prezydent miał już postawione 

dużo, dużo wcześniej. Ja pytałem – co słychać ogólnie w tej sprawie, ponieważ, 

ponieważ prokurator przedłużał postępowanie i no, wszyscy chyba czekaliśmy, 

również Pan Prezydent czekał na sformułowanie aktu oskarżenia tak, ażeby 

sprawa już zmierzała do końca, żebyśmy poznali wyrok. Co do jeszcze słów  Pana 

Radnego Steca. Pani Przewodnicząca, ja nie siedzę cicho. To Pan Radny Stec tutaj 

manipuluje i naprawdę narusza powagę sesji. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Radnego 

Karola Wójcika.  

Radny K. Wójcik – Bardzo dziękuję. Szanowna Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Panie i Panowie Radni! Drodzy mieszkańcy Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziś głosujemy za budżetem naszego miasta na rok 2021, za 

pensjami dla nauczycieli, za edukacją, za inwestycjami oraz za szansami dla 

Ostrowca Świętokrzyskiego w tym trudnym czasie. Pozwólcie Państwo, że 

podzielę się moimi ogólnymi spostrzeżeniami i refleksjami na ten temat.  

W dzisiejszych czasach miasto stanowi na rynku produkt, który osiąga swoją 

pozycję poprzez strategię rozwoju. Dzięki mądrym i odważnym decyzjom, także 

tym niepopularnym – stworzył Pan Panie Prezydencie, nową dynamiczną markę, 

jaką stał się Ostrowiec Świętokrzyski. W przemyślany i konsekwentny sposób 

dzięki dobrym budżetom, takim jak ten na 2021 r. – buduje Pan pozytywny 

wizerunek miasta na samorządowej mapie Polski, jako miejsca atrakcyjnego do 

życia oraz lokalizowania tutaj nowych inwestycji. Warto w tym miejscu zwrócić 

uwagę na stabilność finansową naszego miasta. To Pan wytyczył ten dobry trend 

wychodzenia z zadłużenia poprzez odpowiedzialne oszczędzanie oraz mądre 

inwestycje, które skutkują nie tylko w danym momencie, ale przynoszą korzyści 

w jakiejś perspektywie w kolejnych latach. Dziś w tych trudnych czasach 

stabilność finansów jest niezwykle ważna. Kiedy wśród samorządów w Polsce 

popularne było życie na kredyt, Pan tej modzie nie uległ. Poszedł Pan pod prąd, 

wytyczył kierunek odwrotny – kierunek zrównoważony. Tylko najwięksi to 

potrafią i to się Panu w Ostrowcu Świętokrzyskim udało. Na świecie mamy 

kryzys spowodowany pandemią koronawirusa, sytuacja państw, samorządów jest 

nie do pozazdroszczenia. Ale nasze miasto zostało zawczasu na taki scenariusz 

przygotowane. Chylę czoła za to perspektywiczne myślenie i dziękuję w imieniu 

swoim, jak i mieszkańców, że możemy w tym momencie być spokojni i planować 

przyszłość naszego miasta. Nasze miasto – Ostrowiec Świętokrzyski ciągle się 

rozwija i ma coraz więcej do zaoferowania. W roku 2021 będą kontynuowane 
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większe i mniejsze inwestycje drogowe. Dalszej poprawie będą ulegać różne 

dziedziny życia. Modernizowana będzie również infrastruktura techniczna, czy 

kontynuowana będzie przyjazna polityka podatkowa. Te działania są 

jednocześnie wizytówkami Ostrowca Świętokrzyskiego. Na wielką pochwałę 

zasługują również działania Prezydenta Miasta w zakresie edukacji i kultury, 

bezpieczeństwa i ekologii, a przede wszystkim atrakcyjność cen komunalnych. 

Szanowni Państwo! Budżet miasta Ostrowca Świętokrzyskiego przygotowany 

pod kierunkiem Prezydenta Jarosława Górczyńskiego, jest proinwestycyjny, 

zrównoważony oraz oszczędny zarazem. Podtrzymana jest dynamika inwestycji 

strategicznych oraz tych mniejszych, które powodują, że nasze miasto zmienia się 

na przyjazne i nowoczesne. W tych trudnych czasach potrzeba merytoryki, 

spokoju, odwagi w podejmowaniu decyzji. Potrzeba jeszcze lidera, który będzie 

potrafił te wszystkie elementy połączyć w jedność. My takiego sternika na trudne 

czasy mamy. Dziękuję za dotychczasowe działania i trzymam kciuki za kolejne 

projekty Panie Prezydencie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Marcina Marca.  

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Również chciałbym w kilku słowach podsumować budżet, 

jako że bardzo lubię statystyki, różnego rodzaju podsumowania, bo tak naprawdę 

tam kryje się jak gdyby mądrość i rzadko wykorzystujemy te zasoby. To 

rzeczywiście, tam co prawda Pan Prezydent odniósł się do pewnych wielkości, 

ale ja sobie pozwolę porównać Ostrowiec do podobnych miast, bo musimy się  

w tej skali porównywać do takich miast, jak: Stalowa Wola, Tarnobrzeg, Mielec, 

Starachowice, Skarżysko–Kamienna. Mianowicie, w przypadku danych stricte 

finansowych dotyczących budżetu za ten rok – Stalowa Wola dysponuje 

budżetem – mówię  po stronie wydatkowej 379 mln, z czego na inwestycje 

przeznacza 73 mln, zaś dług tego miasta wynosi 195 mln. I teraz porównując do 

Ostrowca – nieco wyżej wydatki tutaj inwestycyjne się plasują, bo to jest nieco 

ponad 19,2%. Ostrowiec – 18,6%. Natomiast dług w porównaniu do wydatków 

rocznych stanowi prawie 52% w przypadku Stalowej Woli. W przypadku 

Ostrowca jest to zaledwie 2,4%. I to jest zdecydowanie najniższy wskaźnik  

w porównaniu do pozostałych miast, które tutaj przytaczałem. Z reguły to 

zadłużenie proporcjonalnie do budżetu wynosi, no kilkanaście, nawet 

kilkadziesiąt procent. W przypadku Ostrowca jest to zaledwie 2,4%. Jeżeli chodzi 

z kolei o Starachowice, no tu rzeczywiście rok 2021 jest wyjątkowo rekordowy  

i inwestycje zaplanowano tam w kwocie około 115 mln przy budżecie 

porównywalnym do naszego. Więc ten wskaźnik inwestycyjny jest grubo ponad 

30% przekroczony, ale tu Starachowice rzeczywiście się wbijają na tym tle 

wyjątkowo w tym roku w porównaniu do innych miast. Skarżysko – 35 mln 

inwestycji przy budżecie 209 mln – to stanowi 16,7% wydatków inwestycyjnych, 

czyli mniej niż Ostrowiec. Tarnobrzeg – z inwestycji 55 mln przy wydatkach 346 

mln – to jest 15,9% na inwestycje, czyli również mniej niż Ostrowiec przy 
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zadłużeniu 114 mln, co w przypadku budżetu, porównując do wydatków wynosi 

ponad 33%. Więc jest, no co najmniej jedenastokrotnie, czy nawet jeszcze więcej 

większa niż w przypadku Ostrowca. Natomiast, bardzo interesuje mnie kwestia 

demografii. I czy rzeczywiście Ostrowiec aż tak dużo traci mieszkańców  

w ostatnich latach w porównaniu do tych miast sąsiednich? Tak naprawdę, te dane 

wskazują, że wszędzie ten odpływ jest jednakowy. Wyjątkiem jest tu Mielec, 

który prawie, że nie stracił na przestrzeni lat. Ja sobie pozwoliłem zbadać między 

2014 a 2019 rokiem – w Mielcu praktycznie mamy 99% populacji tego, co było  

w 2014, w Ostrowcu – 95,27%, w Starachowicach – 95,5%, w Stalowej Woli –

95,5%, w Skarżysku – 95%. Więc, odpływ jest naprawdę wszędzie bez względu, 

no po prostu, tak wskazuje demografia w Polsce. Jedyne dwa samorządy, które 

odnotowują przyrost, to jest tak naprawdę Rzeszów – mówię o miastach,  

o większych miastach. Jest to tak naprawdę: Rzeszów i Warszawa. Wszystkie 

inne samorządy tracą swoich mieszkańców. Po prostu jesteśmy starzejącym się 

społeczeństwem i no, coraz więcej osób po prostu umiera, po prostu jest to 

wszędzie na podobnym poziomie, z tego co tu sobie wyliczyłem. I jeszcze jeden 

ciekawy wskaźnik, mianowicie – przeciętne wynagrodzenie. Według serwisu 

pracuj.pl były takie badania robione w 2018 r. Skarżysko – 3600 zł brutto, 

Ostrowiec – 3800, Starachowice – 4000, Stalowa Wola – 3950 i Mielec – 4200. 

Więc, jak ja bym miał podsumować tak naprawdę porównując Ostrowiec do 

sąsiednich miast, to powiedzmy, że najlepiej gospodarczo tutaj i pod kątem tych 

wskaźników oceniłbym Mielec, a Ostrowiec tak naprawdę ze Stalową Wolą  

i Starachowicami jest dosyć porównywalny – tutaj ciężko wskazać, czy któreś  

z tych miast się wybijają, czy nie. Więc reasumując uważam, że naprawdę nie jest 

tak źle i rzeczywiście Ostrowiec nie jest tutaj jakimś negatywnie wyróżniającym 

się miastem. Nie jest też jakoś wybitnie pozytywnie wyróżniającym się miastem. 

Po prostu lata zapóźnień, lata złych decyzji, które podejmowano w minionych 

kadencjach – mówię tu zwłaszcza o zaniedbaniach lat dziewięćdziesiątych  

i dwutysięcznych. No, niestety procentują tym, że jest bardzo trudno z tego 

marazmu się wydostać. I oczywiście pewne decyzje będą skutkowały  

z opóźnieniem. Bardzo się cieszę z tego, że idziemy jako samorząd w kierunku 

inwestycji, w kierunku wreszcie skupowania terenów inwestycyjnych, wreszcie 

uruchamiania inwestycji. Tylko jedyna rzecz, która mnie niepokoi w tym 

zakresie, to jest to, że mamy do czynienia tak naprawdę z przyciąganiem 

inwestycji, jak to określić – no, generalnie są to inwestycje takie bardzo 

wewnętrzne, to znaczy mamy do czynienia z inwestycjami firm lokalnych, co 

również się oczywiście chwali, ale brakuje mi napływu kapitału takiego naprawdę 

z zewnątrz, bo te firmy, które do tej pory lokują się przy nowych terenach 

inwestycyjnych są to z reguły miejscowe firmy, takie jak "ELKOM-TRADE", 

który przeniósł się z ul. Targowej, czyli no może o 2 km, tak jak firma z Gminy 

Bodzechów. To są póki co, raczej stabilne miejsca pracy, ale nie tworzą te firmy 

jak gdyby nowej jakości tutaj i nowych miejsc pracy. Dlatego, że to są firmy już 

zakorzenione w Ostrowcu i większość ostrowczan w tych przedsiębiorstwach 
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pracowało. Może kilka miejsc, czy kilkanaście przybyło, ale brakuje mi 

rzeczywiście takich przykładów, gdzie ktoś przychodzi totalnie z zewnątrz  

i inwestuję, tworzy nowego rodzaju działalność w Ostrowcu. Mam nadzieję, że 

to nastąpi, bo na pewno jest to proces długotrwały. Ja sobie zdaję sprawę, jakie to 

jest trudne, jak duże starania są czynione przez służby miejskie w tym zakresie  

i Pana Prezydenta, ale też i osób zaangażowanych w ten proces. Jest to, tak jak 

powiedziałem – trudne, skomplikowane, wymaga wielu lat działalności, ale 

myślę, że powoli, powoli ta nasza polityka i też w zakresie podatków, nie 

podnoszenia, stabilności podatkowej zacznie procentować. Uzbrojenie 

infrastruktury zacznie procentować. Jestem o tym przekonany, że powoli, powoli 

te inwestycje będą do nas tutaj spływać. Nie mniej jednak, prosiłbym o jeszcze 

bardziej wzmożone działania w tym zakresie. Jeszcze zwiększenie tutaj kapitału 

ludzkiego, który zajmuje się promocją gospodarczą miasta. Ja oczywiście – 

podsumowując będę głosował, jako radny niezależny, mimo wszystko i zdrowy 

rozsądek, i sumienie nakazuje mi, no tak dobrego budżetu z tak niskim 

zadłużeniem nie sposób nie poprzeć, więc będę głosował "za". Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę o zabranie głosu 

Radnego Stanisława Choinkę.  

Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Dziękuję moim poprzednikom za wyważone i przemyślane 

wypowiedzi. Z wieloma z nich zgadzam się w zupełności, jako radny już kilku 

kadencji i sporym doświadczeniu samorządowym, z dużą odpowiedzialnością 

mogę stwierdzić, że jesteśmy świadkami nowej epoki w dziejach miasta, naszego 

miasta. Brak zadłużenia i przyjazna polityka finansowa. To, co nas wyróżnia  

z morza wielu do niedawna podobnych, a obecnie borykających się z ogromnymi 

problemami finansowymi ośrodków. Projekt przemyślany, a co najważniejsze, 

skrupulatnej, realizowanej wizji miasta, które zmienia się na naszych oczach. 

Doceniają to nasi mieszkańcy, jak również osoby, które do Ostrowca 

Świętokrzyskiego przyjeżdżają i w Ostrowcu inwestują. Zamiast pustych 

obietnic, czczych słów i totalnego rozdawnictwa są twarde reguły. Zamiast taniej 

retoryki, jak w przypadku rządowych zapowiedzi o braku deficytu, twarde fakty 

i jedna podkreślam – ostatnia rata do spłaty. Zamiast szumnych zapowiedzi  

o pomocy przedsiębiorcom i zwykłym Polakom – "bezpiecznik Ostrowca 

Świętokrzyskiego". Zamiast tekturowej promesy, której nomen omen niby 

przypadkowo nam mnie wręczono i nie przekazano środków. Budowa wielu dróg, 

które cywilizują nasze miasto i pokazują, że w trudnych czasach realizujemy 

szereg inwestycji, a co najważniejsze, mamy środki na wkład własny. Co 

wyróżnia nas, jako jednego z nielicznych miast w regionie ale i w Polsce, o czym 

nie wszyscy chyba wiedzą. Jako logistyk i dyrektor ds. technicznych Miejskiego 

Zakładu Komunikacji, doceniam również umiejętność współpracy ponad 

podziałami, czego świadectwem było podpisanie ostatnio porozumienia z Gminą 

Kunów na świadczenie usług transportu zbiorowego. I za co, Panie Prezydencie, 

jeszcze raz serdecznie dziękuję. Analizując przedłożony pod dzisiejsze 
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głosowanie budżet, uważam go za bardzo dobre rozwiązanie i przemyślaną 

propozycję dalszego rozwoju naszego miasta. Dlatego z całym przekonaniem 

będę głosował "za". Co do natomiast zachwytu, o którym tutaj mowa – myślę, że 

lepszym wyrażeniem będzie "szacunek", który po prostu się Panu należy za to, co 

Pan dla naszego miasta i mieszkańców naszego miasta robi. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Martę Woźnicką-Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Wysoka Rado! Analizując budżet na 2021 r., śmiało możemy 

stwierdzić, że jest to budżet zrównoważony, który skupia się nie tylko na 

kwestiach potrzeb, ale również na nowych możliwościach. Rozsądna polityka 

finansowa oraz podatkowa sprawia, że nasze miasto jest dobrym miejscem do 

życia i stabilnym do inwestowania. Szanowni Państwo! Rok 2021 będzie rokiem 

ciężkim, a to za sprawą pandemii, która mocno odciska piętno na naszej 

gospodarce. Rosnące problemy przedsiębiorców, większa skala bankructw, coraz 

trudniejszy rynek pracy, coraz większa niepewność wywołana jest ostrymi falami 

COVID-19, oznacza duże kłopoty dla polskiej, jak i dla lokalnej gospodarki. 

Jednak w mojej ocenie budżet naszego miasta na rok 2021 jest przemyślany, 

dopracowany oraz jego założenia zostaną z pewnością zrealizowane. Dlatego też, 

z tego miejsca chciałabym bardzo serdecznie podziękować Panu Prezydentowi 

Jarosławowi Górczyńskiemu za bardzo szybką reakcję i zdecydowane działanie, 

które na początku pandemii pomogły przezwyciężyć tak ciężki czas nie tylko 

przedsiębiorcom, ale również mieszkańcom naszego miasta. Przypomnę, że 

program "bezpiecznik", który został wdrożony niezwłocznie po ogłoszeniu przez 

rząd stanu pandemii, zakładał obniżenie do 1 zł za m2 stawek czynszu, obniżenie 

opłat za wodę, kolejne zwolnienia dotyczące stawek podatku od nieruchomości. 

Zostały ogłoszone liczne przetargi na inwestycje drogowe, co znacznie 

zapobiegło zwolnieniu tempa naszej lokalnej gospodarki. Dziękuję również Panu 

Prezydentowi za wyjątkowy gest solidarności i wsparcia lokalnych gospodarstw 

ogrodniczych, które wskutek podjęcia przez rząd decyzji o zamknięciu cmentarzy 

na dzień przed 1 listopada – zostały pozbawione możliwości sprzedaży 

przygotowywanych przez kilka miesięcy towarów. Chryzantemy, natomiast 

udekorowały pięknie przestrzeń miejską. Jestem pewna, że zaproponowany 

budżet nie tylko sprawi, że nasze miasto dzięki licznym inwestycjom zyska nowy, 

estetyczny wygląd, ale będzie w stanie dźwignąć wydatki związane  

z następstwami pandemii oraz zapewni kompleksowe, sprawne funkcjonowanie 

wszystkich sfer życia miejskiego. Mogę stwierdzić, że przedłożony projekt 

budżetu w mojej ocenie jest skomponowany w sposób przemyślany, bezpieczny, 

uwzględniający długofalową wizję rozwoju naszego miasta, w którym Prezydent 

nie jest tylko urzędnikiem, ale pamiętajmy, że jest gospodarzem, któremu na sercu 

leży dobro naszych mieszkańców. Pragnę powiedzieć, że będę głosowała za 

pozytywnym zaopiniowaniem budżetu. Dziękuję Państwu bardzo. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Arona Pietruszkę.  

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Goście! Dla mnie ten budżet jest budżetem marzeń. Nie będę mówił, 

że on jest stabilny, on jest budżetem marzeń przy niestabilności decyzji obecnego 

rządu, który niszczy te samorządy. Mówi się, że jest pomoc rządowa dla 

samorządów i dla przedsiębiorców. Kiedy ostatnio wybrani samorządowcy byli 

na targowicy miejskiej i rozmawiali z przedsiębiorcami na targowicy? Ta pomoc 

jest zerowa, gdyby nie "bezpiecznik", nie byłoby nic. Nie byłoby już handlujących 

na targowicy. Zapraszam, przepraszam bardzo – parlamentarzystów naszego 

miasta, aby przeszli się na targowicę, a nie tylko przed wyborami pokazywali się 

z gazetkami. Co do ochrony środowiska – inwestycje Miejskiej Energetyki 

Cieplnej, sieci preizolowane, to również jest ochrona środowiska. Zakładanie 

nowych filtrów na elektrociepłowni. A jeśli chodzi o smog i palenie w domach 

węglem, to jest to wina rządu za sprowadzanie tego rosyjskiego tandetnego miału 

– stąd mamy te zanieczyszczenia. Szanowni Państwo! Pani Przewodnicząca! 

Panie Prezydencie! Te wszystkie inwestycje, ten "bezpiecznik", który był 

wprowadzony, bo mowa była również, że miasto mało przeznacza na walkę  

z Covid-em – absurd, jako nieliczni obniżyliśmy, tak jak mówili moi 

przedmówcy, wodę do złotówki, pomogliśmy z czynszami. To wszystko było  

z inicjatywy Prezydenta. My poparliśmy to, jako Rada. Ten rok będzie trudny, ten 

rok będzie bardzo trudny, a budżet jest budżetem marzeń przy tej niestabilności 

rządu. I my nie wiemy, co będzie za miesiąc, za dwa, za trzy wymyśli rząd. 

Dziękuję za wszystkie inwestycje, które znalazły się w budżecie na przyszły rok. 

Wiadomo, budżet jest elastyczny. Panie Prezydencie, gratuluję jeszcze raz 

wczorajszego dnia. Jest się czym szczycić. A zaufanie, moi drodzy Państwo 

zdobywa się przy urnach wyborczych, co pokazały ostatnie wybory. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Włodzimierza Steca. 

Radny Wł. Stec – Dziękuję. Dziękuję Pani Przewodnicząca! Nie myślałem, że tak 

szybko. Ja tak króciutko tylko, bo chciałem się odnieść do dwóch kwestii. 

Mówimy dużo o obronie, ochronie klimatu, ale chyba bardziej mówimy, głośniej 

słychać i więcej o tym, że tej ochrony w Ostrowcu nie ma. Ja tylko się dziwię, że 

nie pada tak naprawdę chyba nigdy nie padł głos, głównie jeśli chodzi o osoby 

krytykujące, żeby głos z apelem do mieszkańców, żeby palili odpowiednim 

materiałem. Bo to też jest bardzo ważne. Krytyka, krytyka, krytyka, ale głosu, 

apelu do mieszkańców nie było. Oczywiście trochę też to rozumiem, no bo ciężko 

i zachęcać do tego, żeby z drugiej strony palili tym nieczystym i no, nieczystym 

materiałem ze wschodu. I jeszcze tylko jedna rzecz. Pani Przewodnicząca 

chciałbym, prosiłbym o przekazanie lub poinformowanie Panu Radnemu, że ja 

nie mówiłem, że Pan Radny mówił o "Co słychać w śledztwie?" nie mówił, co 

słychać w stosunku do zarzutów do Pana Prezydenta tylko mówił: "Co słychać  

w śledztwie?". Chciałem, żeby to było jasno powiedziane. Nie wiem, może Pan 
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Radny źle zrozumiał, ale w ten sposób to ująłem i o to mi chodziło. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Andrzeja Pałkę.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Państwo! Taka uwaga, jaka padła tam w początku u mojego 

przedmówcy, oczywiście dużo wcześniej, że promocja miasta to jest tylko ta 

gazetka, która poszła w teren, prawda, w naszej Gminie. A ja chcę przypomnieć 

coś innego. Jeżeli było wyróżnienie za "Rawkę Od Nowa", którą jak pamiętamy 

historię, gdzie Prezydent był obciążony nawet, że to samowolka Prezydenta. 

Okazało się, że to usłyszała cała Polska i nie tylko. Kolejne wyróżnienie za 

Browar Kultury. No, gdzieś to uszło uwadze – została tylko gazetka. Chciałem 

znowu powiedzieć, że to forum miast, że to praktycznie wszyscy prezydenci, 

wójtowie i burmistrzowie usłyszeli, że jest Ostrowiec Świętokrzyski, że ma lidera, 

tak jak tu Kolega Karol tam wspomniał, który potrafi tak kierować, że jednak 

jesteśmy znani nie tylko tu w środowisku, ale i w Polsce. To tylko tak chciałem 

właśnie to podkreślić. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Włodzimierza Sajdę.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! Ja  

miałem nie zabierać głosu, ale jestem zbulwersowany okropnie wypowiedziami 

niektórych radnych. Nie będę wymieniał nazwiska. To dla mnie jest szokiem. Ja 

przeżyłem tyle lat, ale jeszcze nie słyszałem takich wypowiedzi. A dlaczego 

mówię? Dla mnie młody człowiek, żeby mówił w tej sprawie, że Pan Prezydent 

został uniewinniony, a on mówi, że jeszcze jest odwołanie? To on ma wpływ na 

sąd? Jak tak można? To dla mnie jest szok. Tak im dać teraz broń, tak jak  

w Ameryce, to by Pana Prezydenta Górczyńskiego zastrzelili. Nie może tak być. 

Młody człowiek, żeby...  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Proszę o zdecydowaną reakcję. 

Pan Radny Sajda zachowuje się skandalicznie.  

Radny Wł. Sajda – Ja nie wymieniam nazwiska. Ja nie wymieniam nazwiska.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Chwileczkę, proszę jednocześnie nie 

mówić, bo po prostu ja nie wiem, o czym Pan mówi Panie Czeremcha.  

Radny Wł. Sajda – I Pani Przewodnicząca, że są inwestycje w innych miastach, 

bo tam są uczciwi i parlamentarzyści, którzy garną wszystko dla miasta naszego. 

A co oni, ostrowieccy robią? Oni się cieszą, że utopią Gorczyńskiego Prezydenta. 

Nie może tak być. Niech się obleką w inną koszulę. W inną koszulę, bo już 

pokazują wszystko. Co wyprawiają w kościele – 13 grudnia nie ma ludzi z "Prawa 

i Sprawiedliwości", a oni są z ambony wymieniani. Dokąd to oszustwo będzie  

z ich strony? Dokąd, pytam się? I mieszkańcy się pytają, dokąd? Niech Pan to 

powie Panie Radny na sesji, bo nie może tak być dalej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa 

chciałby zabrać głos? Proszę Radny Mateusz Czeremcha. 
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Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Nie sposób przejść obok, obok tej  

skandalicznej wypowiedzi Pana Radnego Sajdy.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Ja nic nie słyszę, nie słyszymy.  

Radny M. Czeremcha – Czy teraz mnie słychać, Pani Przewodnicząca?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, trochę za cicho jeszcze. Nie 

wiem, czy jest włączony mikrofon, dobrze?  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca, czy teraz słychać?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, teraz dobrze. Teraz lepiej.  

Radny M. Czeremcha – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Nie sposób 

przejść obok tych skandalicznych słów, jakie tutaj wypowiada Pan Radny Sajda. 

Pan Radny Sajda jak zwykle kłamie. Nie pierwszy raz kłamie. I może tylko tak to 

skomentuje, bo nie warto się ściślej odnosić. Natomiast, wracając do dyskusji, 

którą Radni, pozostali Radni KWW Jarosława Górczyńskiego, co prawda mają 

głosy odmienne, ale jednak potrafią, potrafią zachować powagę tej sesji, co 

bardzo tu dobrze świadczy z jednej strony. Była mowa o pięknych 

chryzantemach. Ja jeszcze powiem o nowej świeckiej tradycji, gdzie w okresie 

Świąt Bożego Narodzenia, zamiast dotychczasowej iluminacji świetlnej  

z życzeniami, mamy tzw. „kapsel” z logo. Z logo "Od Nowa". Ta nazwa już się 

przyjęła w Ostrowcu. Wiele osób tak o tym logo mówi. I zapewne 

nieprzypadkowo w naszym mieście funkcjonuje stowarzyszenie, którego 

prezesem jest, prezesem jest Pan Prezydent Górczyński, a w zarządzie zasiadają: 

Pani Agnieszka Rogalińska, Pan Artur Łakomiec, Pan Piotr Dasios, Pan Kamil 

Stelmasik. Czyli najbliżsi współpracownicy Pana Prezydenta. Pani 

Przewodnicząca, czy tu mamy promocję za publiczne pieniądze prywatnego 

stowarzyszenia Pana Prezydenta? No, to jest sytuacja niespotykana. Jeśli chodzi 

o palenie miałem. Palenie miałem w perspektywie najbliższych 2 lat będzie 

zakazane w naszym kraju. I to są decyzję właśnie zapadające na wyższych 

szczeblach. Tak, że prosiłbym o naprawdę uczciwą debatę. Dziękuję. Myślę, że 

to będzie na tyle. Natomiast, jeśli chodzi o Pana Radnego Sajdy, to być może  

w sprawach różnych jeszcze, jeszcze poproszę o głos. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kto chciałby jeszcze zabrać  

z Państwa głos w temacie projektu budżetu na rok 2021? Włodzimierz Stec, 

proszę. 

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Dziękuję bardzo, ale doszedłem do 

wniosku, że zabiorę głos w sprawach różnych. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś chciałby z Państwa? 

Proszę o zabranie głosu Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Rzeczywiście dyskusja nad budżetem zaczyna mieć bardzo wiele wątków, bo 

słuchamy o tak różnych rzeczach nie mających wpływu, ani związku z budżetem 

miasta ostrowieckiego – miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, przepraszam, że 

chciałbym swój głos również przynieść do spraw różnych, a prosiłbym Panią  

o zakończenie dyskusji i rozpoczęcie głosowania. Dziękuję.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę o zabranie głosu 

Mariusza Łatę.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Nie komentowałem 

tutaj żadnych głosów radnych. W tym czasie pozwoliłem sobie sięgnąć do 

protokołu z sesji, która odbyła się właśnie w tym, dokładnie  26 czerwca 2020 r. 

i mam wrażenie, że Pan Radny Czeremcha mija się z prawdą, bo nie w sprawach 

różnych, tylko przy omawianiu projektu uchwały pozwolił sobie na niewybredne 

komentarze pod kątem Pana Prezydenta Jarosława Górczyńskiego. Tak jak sobie 

tutaj wynotowałem: "Panie Prezydencie, to niedługo to wszystko się okaże. A tak 

nawiasem mówiąc, jestem ciekawy, co tam w śledztwie się dzieje. Może nas Pan 

oświeci. Czy Pan Prezydent jest już oczyszczony z zarzutów, czy nie?". To nie było 

w sprawach różnych. A swoją drogą, wracając do projektu budżetu. Patrząc na to, 

co się dzieje w kraju i patrząc na zachowania niektórych samorządów, ja jako 

mieszkaniec tego miasta, i w imieniu mieszkańców tego miasta mogę powiedzieć, 

że jestem dumny z takiego włodarza, i z takich decyzji, który nie myśli tylko  

w kategoriach, że „po nas, choćby potop". Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby coś dopowiedzieć, ale już tylko wyłącznie do projektu budżetu na rok 

2021? Nie widzę. Proszę Państwa, pozwolicie, że ja również zabiorę głos, 

ponieważ jestem ekonomistą i po prostu nie sposób jest, bym nie wyraziła swojej 

opinii na temat przygotowanego budżetu przez Prezydenta Miasta i jego służby – 

budżetu na rok 2021. Wszyscy wiemy, że był to rok bardzo trudny. Ten mijający 

już rok 2020. Rok naznaczony COVID-em, gdzie wydawać by się mogło, że to, 

co zaplanujemy na rok 2021 będzie miało związek z minionym rokiem i budżet 

będzie znacznie mniej korzystny. Jednak tak się nie stało. Będę tutaj wyrazicielem 

poglądów moich kolegów, którzy zabierali głos i mówili, że budżet jest 

racjonalny, mobilizujący. Budżet taki, który zaspokoi potrzeby naszych 

mieszkańców. Otóż proszę Państwa, uważam, że to są bardzo dobre głosy, bo 

również jestem wyrazicielem tych poglądów. Mówiliśmy tutaj dużo  

o inwestycjach drogowych. Proszę Państwa, nie tak dawno przyjmowaliśmy 

Strategię Rozwoju Miasta na najbliższe lata i tu Profesor Sztando powiedział nam 

wówczas, że drogi to jest podstawa tego, żeby miasto mogło mówić  

o jakimkolwiek rozwoju, czy też przyciągać inwestorów do miasta. Bez dróg, bez 

właściwie zaplanowanych, zaprojektowanych i bez niekończących się inwestycji 

drogowych, niestety, nie będziemy mieć tej podstawy. Uważam, że w tym 

kierunku zamysł Prezydenta Górczyńskiego jest bardzo pozytywny, bardzo 

dobry, bo te zaniedbania, które wynikły z przeszłych kadencji, o których też tu 

radni wspominali,  wynikają teraz, mają się do tego tak, że trzeba nadrabiać te 

wszystkie zaległości. Trzeba budować drogi, no bo trzeba budować tą podstawę, 

bo nie ma rozwoju miasta bez tego, żeby nie przyciągnąć inwestorów, o których 

również mówił tu mój Kolega Marzec. Bardzo ważną kwestią są dalsze 

skupowanie gruntów w rejonie ul. Rudzkiej i Samsonowicza. To jest też 

niezwykle ważna sprawa, bo też były to wieloletnie zaniedbania, gdzie bez 
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scalonych gruntów, bez tego, żebyśmy mogli zaoferować coś przyszłym 

inwestorom, niestety nie ma mowy o tym, żeby miasto mogło się rozwijać i mogło 

budować nowe dziedziny przemysłu w naszym mieście. Była tu mowa o zdrowiu. 

Proszę Państwa, ja myślę, że tyle, ile my robimy dla zdrowia w ramach tych 

naszych skromnych środków budżetowych Gminy, to na każdym kroku robimy 

co możemy, i jak pamiętacie Państwo, wspomagamy nasz szpital. Szczególnie 

teraz w tym okresie, kiedy panuje pandemia. I tutaj proszę Państwa myślę, że 

wielka rola Państwa Radnych z "Prawa i Sprawiedliwości", a także i Posła  

i Senatora z PiS-u, by zadbać o to, żeby szpital ostrowiecki zyskał środki  

z budżetu centralnego, bo cóż z tego, że dostaje jakieś pieniądze, jak one przy tak 

dużym szpitalu są na miarę takiego szpitala, jak szpital w Opatowie. Więc tutaj 

przede wszystkim o tym Panowie pomyślcie nie, że w budżecie jest za mało 

środków na ten cel, bo nie jest to podstawowe zadanie gminy. My wspomagamy 

powiat w tym zakresie, a więc wielka rola parlamentarzystów, jak wspomniałam 

i tutaj by należało cały czas, byście w jaki sposób nakłaniali tych swoich 

przedstawicieli. To są Panowie przecież z Prawa i Sprawiedliwości, by jednak  

z budżetu centralnego spływały te środki do szpitala. Myślę, że jest to budżet 

bardzo dobry, nie będę się tu powtarzać. Uważam, że to, co można było 

zaproponować mieszkańcom, zostało zaproponowane i myślę, że będzie 

realizowane tak, jak zostało przedstawione w projekcie budżetu. A zatem, moje 

stanowisko będzie również pozytywne co do zaopiniowania i co do podjęcia 

uchwały w tym względzie. Dziękuję bardzo.  

I przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Giemza Marek, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem przeciw.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Kaszuba Dariusz, jestem przeciw.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za.  

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, zdecydowanie i ostatecznie jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Woźnicka-Kuzdak Marta, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Budżet Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2021 przyjęliśmy 17 głosami "za", przy 4 głosach 

"przeciwnych".  

 

Radni RM – 17 głosami za, przy 4 głosach przeciwnych i braku głosów 

wstrzymujących – podjęli uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 r. (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 

nr 26 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/142/2020 - załącznik nr 27 do protokołu.  

 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Prezydenta 

Miasta Pana Jarosława Górczyńskiego. 

Prezydent Miasta – j. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! 

Szanowni Internauci! Chcę podziękować wszystkim, którzy byli "za", w imieniu 

większości mieszkańców, bo to jest budżet dla naszych mieszkańców. Jestem 

przekonany, że nasi mieszkańcy docenią Państwa decyzję i docenią ten głos. 

Dziękuję bardzo. 

 

12) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przechodzimy proszę 

Państwa, do kolejnego punktu naszego porządku obrad, punktu związanego  
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z projektami uchwał, a więc dotyczy on Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029. Państwo Radni 

otrzymaliście uchwałę Nr 168/2020 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 14 grudnia 2020 r. (załącznik nr 25 do 

protokołu). I w projekcie, w sprawie opinii o projekcie uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, gdzie opinia Izby jest pozytywna. Projekt uchwały był 

opiniowany przez wszystkie komisje. Proszę więc Przewodniczących Komisji 

Rady Miasta o zabieranie głosu i przedstawienie nam opinii komisji. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca Komisja Strategii i Rozwoju Miasta w sprawie WPF-u podjęła 

pozytywną opinii i został projekt uchwały przyjęty przez radnych. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji  ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Komisja Edukacji, Kultury i Sportu pozytywnie 

zaopiniowała również ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczącego Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski  na lata 2021-2029. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem przeciw.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 
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Radny D. Kaszuba – Kaszuba Dariusz, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-

2029 przyjęliśmy 17 głosami "za", przy 4 głosach "przeciw".  

 

Radni RM – 17 głosami za, 4 głosami przeciw i przy braku głosów 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021 - 2029 (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/143/2020 - załącznik nr 29 do protokołu.  
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13) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu 

budżetowego - Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz 

Komisją Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam 

opinii komisji. Proszę Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję i proszę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych 

dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę w sprawie 

stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu 

Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowych dla gminnego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Miejskich 

w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/144/2020 - załącznik nr 31 do protokołu.  

 

14) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia dotacji celowej dla Gminy Bodzechów. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. 

Proszę Przewodniczących o podanie nam opinii komisji. Jako pierwszy zabierze 

głos Przewodniczący Komisji Strategii. 

Przewodniczący Komisji Strategii – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Strategii i Rozwoju Miasta, jej członkowie pozytywnie zaopiniowali ten 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminy 

Bodzechów. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Joanna Pikus.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla Gminy Bodzechów podjęliśmy jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 

Gminy Bodzechów (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do 

protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/145/2020 - załącznik nr 33 do protokołu.  

 

15) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny, ostatni już w tym 

punkcie projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących  

o przedstawienie opinii komisji. Proszę Przewodniczącego Komisji Strategii. 

Przewodniczący Komisji Strategii – K. Stelmasik – Pani Przewodnicząca! 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Powiatu Ostrowieckiego. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  
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Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Irena Renduda-Dudek, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny –Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Stwierdzam, że uchwałę  

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Ostrowieckiego podjęliśmy 

jednogłośnie. I w tym momencie wyczerpaliśmy punkt trzeci, przepraszam punkt 

piąty.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

dla Powiatu Ostrowieckiego  (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLI/145/2020 - załącznik nr 35 do protokołu.  

 

 

Ad VI/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do punktu szóstego, 

mianowicie: "Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach." A więc, Szanowni Państwo Radni, w okresie od 11 grudnia br. 

do 29 grudnia zgłoszono następujące interpelacje, było ich łącznie dziewięć.  

I te interpelacje złożyli: Radny Mariusz Łata – jedną, Radny Marcin Marzec – 

jedną interpelację, Radny Artur Głąb – jedną, Radny Karol Wójcik – dwie 

interpelacje,  Radny Aron Pietruszka – cztery interpelacje, Radny Artur Zawadzki 

– jedną interpelację i Radny Włodzimierz Sajda – jedną interpelację.  

Wszystkie interpelacje zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, jak też niezwłocznie zostały 
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przekazane Prezydentowi Miasta celem nadania im dalszego biegu. To tyle w tym 

punkcie.  

 

 

 

Ad VI/ Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 3 grudnia  

2020 r. do 21 grudnia 2020 r. (załącznik nr 36 do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego punktu, 

mianowicie: Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 3 grudnia 

2020 r. do 21 grudnia 2020 r. Czy Państwo Radni mają pytania, czy też uwagi 

do sprawozdania z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego? Nie 

widzę. 

 

 

Ad VIII/ Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – A więc, przechodzimy do punktu VIII 

"Sprawy różne". I tutaj, ponieważ będziemy, będziemy mówić o Raporcie  

z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski (załącznik nr 37 do protokołu) – jest z nami obecna również Pani 

Aleksandra Garbacz. To jest konsultant z firmy "ECO Standard", która 

przygotowywała m.in. ten raport. Raport ten, tj. na lata 2016-2019  

z perspektywą na lata 2022-2023, za okres od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 

2019 r. Materiał był przedmiotem obrad Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby do przedłożonej informacji ewentualnie zabrać 

jeszcze głos? Aron Pietruszka się zgłasza, widzę, proszę o zabranie głosu. Nie? 

To proszę Mateusza Czeremchę. 

Radny A. Pietruszka – W sprawach różnych.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Mateusza Czeremchę,  

czy do raportu to będzie głos? 

Radny M. Czeremcha – Tak, Pani Przewodnicząca, tak do raportu.  

Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie! Szanowni 

Mieszkańcy! Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski, który aktualnie analizujemy, no tutaj zauważyłem  

na stronie 29 – w zakresie ochrony powietrza atmosferycznego, tutaj autorzy 

raportu piszą, że na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w latach 2018 i 2019 

nie funkcjonowały punkty pomiarowe jakości powietrza, a stacja mobilna została 

uruchomiona 1 stycznia na os. Słonecznym. Jednakże, no to nie jest wierne 

oddanie stanu, stanu jaki istniał, ponieważ chociażby na stronie Starostwa 

Powiatowego mamy codzienne raporty z jakości stanu powietrza, z bodajże 

sześciu czujników pomiarowych na terenie naszego miasta. Te czujniki 

funkcjonują no, co najmniej już od 2 lat. Myślę, że w 2018 r. lub nawet w 2017 r. 
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zostały uruchomione. Także jeszcze za poprzedniej kadencji, poprzedniego 

zarządu. No i tutaj jeszcze odnośnie powietrza, w zakresie zanieczyszczeń PM10  

i benzoapirenu, okazuje się, że znajdujemy się w strefie, w strefie "C",  

czyli stężenia zanieczyszczeń przekraczają poziomy dopuszczalne lub poziomy 

docelowe. Także wraca w "Sprawach różnych" temat właśnie ochrony powietrza  

i stanu powietrza, jakim oddychamy. Dalej jeszcze chciałbym się odnieść do stron 

52 i 53, gdzie mamy wskaźniki stanu środowiska i presji na środowisko  

dla Gminy Ostrowiec świętokrzyski w latach 2018-2019 z rokiem bazowym 2014. 

I tutaj takie wskaźniki są zadziwiające, jak odsetek ludności korzystającej  

z kanalizacji. Okazuje się, że w ciągu tych 4 lat ten odsetek się zmniejszył –  

może nieznacznie, ale jest to zadziwiające, że w ciągu 4 lat zamiast rosnąć  

ten wskaźnik, on się obniża. Tutaj prosiłbym o słowa komentarza, wyjaśnienia 

Pana Prezydenta. Jeśli chodzi również o odsetek zameldowanych mieszkańców 

zbierających odpady selektywne – tutaj również mamy spadek w ciągu tych 4 lat  

o blisko 1%. Również prosiłbym o słowa wyjaśnienia. Natomiast, co między 

innymi cieszy, to rosnąca powierzchnia ogólna gruntów leśnych, lasów, co stoi 

zupełnie w sprzeczności z głosami, jakie dzisiaj usłyszeliśmy na tej sesji,  

że wycina się tam, gdzie popadnie. Jest to nieprawdą. Chociażby na terenie 

naszego miasta, ta powierzchnia lasów wzrosła o ponad 30 ha. W skali kraju 

również obserwujemy zwiększoną lesistość z roku na rok, a nasz wskaźnik 

lesistości jest wyższy niż średni dla krajów europejskich, co też dobrze świadczy, 

no bo te lasy, to są obszary, które pochłaniają zanieczyszczenia i  w ten sposób 

przyczyniają się do poprawy jakości powietrza. Tak, że prosiłbym o tutaj 

komentarze do odsetka ludności korzystających z kanalizacji oraz osób 

zameldowanych i zbierających odpady selektywne. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby się jeszcze odnieść do raportu, ma jakieś pytanie? Proszę 

Marcina Marca o zabranie głosu.  

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Ja, co prawda, sprawę tę poruszałem na jednej z komisji, 

niemniej jednak chciałbym, żeby ona wybrzmiała na forum i tu chciałbym  

jak gdyby też podkreślić dla Pana Prezydenta, że jestem naprawdę bardzo  

pod pozytywnym wrażeniem tutaj wypowiedzi Pana Zastępcy, Naczelnika 

Wydziału Infrastruktury Komunalnej, który no tutaj widać, że wydział czuwa  

i stanął na wysokości zadania. Chodzi mianowicie o to, że na str. 13 Raportu 

czytamy, że od roku 2018 liczba zbiorników bezodpływowych ustalana jest  

na podstawie liczby nieruchomości posiadających przyłącze do sieci 

wodociągowej i jednocześnie nie mających przyłącza do miejskiej kanalizacji 

sanitarnej. Natomiast w latach wcześniejszych podstawą tego była liczba umów 

zawartych przez podmioty opróżniające zbiorniki z nieczystości ciekłych. I ja to, 

jak gdyby przez analogię uznałem, że te wartości tak naprawdę powinny być 

równe i co to w praktyce może oznaczać? Dlaczego jest tu rozbieżność, bo jest. 

No i tutaj Pan Zastępca Naczelnika rzeczywiście wyjaśnił to bardzo dobrze  
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i cieszę się, że służby miejskie pilotują tą sprawę. Trzeba by się przyjrzeć,  

czy to jest kwestia wynikająca, albo z tego, że część może mieszkańców  

nie podpisała takich umów, albo może część podmiotów, bądź jakichś innych 

działających, no jak to się mówi – w szarej strefie, mogła opróżniać te zbiorniki, 

no niekoniecznie ewidencjonując sama. Sprawę trzeba przeanalizować,  

bo rzeczywiście te wartości i ich rozbieżność tutaj sugeruje jakieś 

nieprawidłowości, ale Wydział już działa, także dziękuję za to służbom miejskim.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

do Raportu miałby pytania? To może poproszę, czy Pana Naczelnika może  

od razu o udzielenie odpowiedzi? Proszę? To tak, to poprosimy Panią Aleksandrę 

o wypowiedź w tematach, które były poruszane. 

Przedstawiciel Firmy „ECO Standard” – Aleksandra Garbacz – Dzień dobry 

Państwu! Czy dobrze mnie słychać? Zapytam tylko na początku? W porządku.  

Szanowni Panowie Prezydentowie! Szanowna Pani Przewodnicząca! Szanowna 

Rado! Szanowni Państwo! Mam nadzieję, że zdążyłam zanotować wszystkie 

pytania. Jeśli będą one, jeśli nie odpowiem w pełni – proszę jeszcze raz  

o powtórzenie. Odnosząc się tutaj do słów Pana Radnego Czeremchy: pierwsze 

pytanie dotyczyło kanalizacji, prawda? Czyli odsetku ludności korzystającej  

z kanalizacji. Chciałabym zwrócić uwagę: w październiku Główny Urząd 

Statystyczny nie opublikował jeszcze w pełni danych za rok 2019. Także myślę, 

że tutaj ten odsetek też jeszcze byłby nieco wyższy. Natomiast to są tylko dane 

statystyczne, też one niestety często mogą nieco zakłamywać rzeczywistość. Tak, 

że tutaj nieznacznie mamy tylko, po prostu różnice w tej ilości ludności 

skanalizowanej. Duża część też u Państwa korzysta po prostu z tych 

przydomowych oczyszczalni, czy też z szamb. Natomiast jeśli chodzi o odsetek 

ludności zameldowanej, która selektywnie zbiera odpady – no, tutaj też niestety, 

opieramy się tylko po prostu na danych statystycznych. W przypadku ludności 

objętej miejskim systemem odbioru odpadów duża część ludności nie musi być 

prawda zameldowana, ale składając deklarację jest obejmowana tym systemem 

gminnym. Dlatego tutaj myślę, że to jest powodem, przepraszam, że to jest 

powodem po prostu takich różnic. I też za rok 2019 jeszcze nie mieliśmy danych 

z tego względu, że za rok 2019 zostały przesunięte wszelkiego rodzaju 

sprawozdania nie tylko podmiotów, które odbierają odpady komunalne z terenu 

gmin, ale również sprawozdania gminy składane do marszałka i na tej podstawie 

też nie była opracowana w pełni analiza stanu gospodarki odpadami 

komunalnymi na terenie gminy. Po prostu ze względu na to, że ten rok był dość 

problematyczny dla wszystkich, tak ujmę to w ten sposób. Także ja myślę,  

że ten odsetek rośnie. Szczególnie proszę spojrzeć tutaj na osiągnięte poziomy 

recyklingu i przygotowania do ponownego użycia odpadów frakcji papieru, 

metali, tworzyw sztucznych. Ponieważ z roku na rok ten poziom wzrasta  

i co najważniejsze rokrocznie jest osiągany wymagany poziom z ustawy  

i z rozporządzenia. Także myślę, że tutaj to też jest dość istotna sprawa. Myślę,  

że ona jest też warta podkreślenia.  



65 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby 

zabrać głos? Proszę jeszcze raz Radnego Mateusza Czeremchę. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Dziękuję za odpowiedź 

Pani Aleksandrze. Niestety, nazwisko się całe nie wyświetla, także nie mogę 

godności Pani Aleksandry podać. Natomiast mamy jeszcze takie małe pytanie,  

bo tu Pani mówiła o tym, że są to dane GUS-u? Te dane są przekazywane poprzez 

Urząd Marszałkowski jak rozumiem. A kto te dane przekazuje z terenu Gminy 

Ostrowiec, jaki podmiot? Chciałbym krótką informację, dziękuję.  

Przedstawiciel Firmy „ECO Standard” – Aleksandra Garbacz – Z tego, co się 

orientuję, to dane do GUS-u przekazywane są przez gminę pośrednio  

lub bezpośrednio. Niestety, już też doświadczenie nauczyło mnie tego,  

przy tworzeniu wielu raportów, czy też samych programów ochrony środowiska, 

że dane w GUS-ie często nie pokrywają się z rzeczywistością, gdyż termin 

składania tych sprawozdań do GUS-u jest dosyć wczesny. Następują pewnego 

rodzaju również korekty, itd., itd. Dlatego myślę, że tutaj te drobne rozbieżności 

mogą właśnie wynikać z takich po prostu jakichś drobnych błędów 

obliczeniowych.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Dariusza Kaszubę.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Tutaj zwracam się do Pani przedstawiającej Raport.  

Nie uzyskaliśmy jeszcze informacji, dlaczego w raporcie nie ujęto tych 

wskaźników, które są zamontowane w sześciu punktach naszego miasta.  

Ja przypomnę, że one mierzą dokładnie temperaturę, wilgotność, ciśnienie,  

a także pyłki: PM1, PM2,5 i PM10. No, żeby nie być gołosłownym, to powiem, 

że w tej chwili przy ostrowieckim szpitalu norma PM2,5 wynosi 132%, zaś PM10 

– 112%, więc są te normy przekroczone. Te wskaźniki od dłuższego czasu już 

podają informację i z tego, co widać na str. 29, nie zostały w Raporcie uzgodnione. 

Proszę o odpowiedź.  

Przedstawiciel Firmy „ECO Standard” – Aleksandra Garbacz – Oczywiście  

już odpowiadam. Dane zawarte w Raporcie dotyczące stacji pomiarowych 

pochodzą z oficjalnej strony Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

i nie wszystkie te stacje pomiarowe, które są tam uwzględnione, są jakby  

akceptowane przez GIOŚ przy podawaniu takich oficjalnych danych. Dlatego też 

tam zawarłam informację, że w latach 2018-2019, takiej oficjalnej stacji, jakby 

akceptowanej przez GIOŚ nie było. Natomiast, znalazł się dopisek o tym,  

że ta GIOŚ-owa stacja została zamontowana przy ul. Ogrodowej. Być może 

po prostu te czujniki, o których Pan mówi, nie były jakby uwzględnione  

na stronie Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska. Dlatego też nie zostały 

uwzględnione w Raporcie. Jeśli będzie taka potrzeba, jeśli jest taka konieczność, 

to oczywiście te informacje bez problemu uzupełnimy w Raporcie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze są pytania? 

Proszę Radnego Dariusza Kaszubę.  
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Radny D. Kaszuba – Ad vocem. Bardzo dziękuję za odpowiedź. Wydaje mi się, 

że umieszczenie tego typu informacji w Raporcie, stworzyłoby dane w nim 

prezentowane wiele bardziej wiarygodnymi. Dlatego, że czujniki o których 

wspominaliśmy w liczbie sześciu, dają dość szerokie spektrum informacji  

na temat realnych warunków, jeżeli chodzi o zanieczyszczenia powietrza. Także 

dają bardzo dobre informacje od dłuższego czasu. Wartałoby je uzupełnić. Bardzo 

bym o to prosił. Dziękuję.  

Przedstawiciel Firmy „ECO Standard” – Aleksandra Garbacz – To prawda. 

Zgadzam się z Panem. W takim razie uzupełnimy ten Raport i zostanie  

on Państwu jeszcze raz przedstawiony. Dziękuję bardzo. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze mamy pytania 

do Pani Aleksandry? Nie ma pytań. Dziękuję za odpowiedzi Pani. Aha, jeszcze 

Stanisław Choinka, nie zauważyłam. Przepraszam. Proszę.  

Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca, bardzo dziękuję za oddanie głosu.  

Ja chciałbym poruszyć taką rzecz: str. 38-40 "ochrona przed hałasem" i chciałem 

tutaj podziękować za umieszczenie w tym Raporcie takiej informacji, która myślę 

że satysfakcjonuje mieszkańców pewnej ulicy w Denkowie, i też nie chce mówić 

o przedsiębiorstwie, które tu jest umieszczone. Natomiast, chciałem podkreślić 

wartości tego Raportu, które mówią, że "powyższe przedsiębiorstwa  

są zobligowane do wykonywania regularnych pomiarów hałasu w środowisku 

oraz do dotrzymywania ustalonego poziomu emitowanego hałasu poza granicami 

zakładu, tak by nie naruszać standardów akustycznych na obszarach chronionych 

akustycznie. Mogą to być np. tereny zabudowy mieszkaniowej." I Pani 

Przewodnicząca, ja chciałem właśnie jeszcze raz podziękować, bo będąc radnym 

w kadencji, kiedy byłem radnym z osiedla Denków, było tam właśnie poruszane 

zjawisko hałasu. Obiegło to wszystko po wielu instytucjach, zanim mieszkańcy 

otrzymali taką, jak dzisiaj informację im przekazałem o tym Raporcie, który 

zawiera właśnie tak, jakby ochronę tych mieszkańców przed nadmierną emisją 

tego hałasu. Tu akurat nie występujemy przeciwko powiedzmy przedsiębiorcom, 

czy zakładom produkcyjnym, ale chodzi tu również przede wszystkim o ochronę 

mieszkańców przed tym nadmiernym hałasem. Także, bardzo dziękuję za 

poruszenie tego tematu w tym Raporcie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę jeszcze o zabranie 

głosu Radnego Mateusza Czeremchę.  

Radny M. Czeremcha – Ja tu dziękuję za głos Panu Radnemu Stanisławowi 

Choince. Ja sam zamieszkuje w osiedlu Denków i w niedużej odległości właśnie  

od tego przedsiębiorstwa. Natomiast hałasy, jakie mieszkańcy osiedla Denków,  

ale nie tylko, chyba najbardziej odczuwają, są to hałasy pochodzące z Huty Celsa, 

także to są też, natomiast no specyfika samego zakładu i jego produkcja stali,  

no niestety, powoduje, że takie hałasy są słyszalne i to szczególnie są słyszalne  

w porze nocnej. Wtedy, kiedy jest ładna, bezwietrzna pogoda, naprawdę są  

te hałasy bardzo, bardzo bywają takie dokuczliwe. Natomiast no tutaj, nie mamy 
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chyba narzędzi, które by mogły zapobiec tym hałasom, jak również właściciel 

zakładu, no prawdopodobnie też miałby bardzo duże trudności, by się to wiązało 

z bardzo dużymi nakładami finansowymi, żeby te hałasy zredukować. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy mają Państwo Radni 

pytania jeszcze do Pani Aleksandry Garbacz? Nie widzę. W takim razie 

dziękujemy bardzo Panie Aleksandrze. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawach różnych? Proszę Aron Pietruszka. 

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Ja tylko chciałem 

uzupełnić swoją wypowiedź do pierwszej uchwały, którą dzisiaj głosowaliśmy. 

Statut Gminy Ostrowiec Świętokrzyski rozdział II "Zasady kontroli 

prowadzonych przez Komisję Rewizyjną "§ 154 pkt 1: Komisja Rewizyjna 

kontroluje działalność prezydenta miasta, gminnych jednostek organizacyjnych  

i jednostek pomocniczych gminy, z wyłączeniem spółek prawa handlowego  

z udziałem gminy." Tak, że no tutaj, jeśli chodzi o instytucję podaną przez jednego 

z Kolegów Radnych – my jesteśmy wyłączeni, nie możemy skontrolować takiej 

spółki, ponieważ ona ma swój zarząd. Komisja Rewizyjna kontroluje jednostki 

pomocnicze gminy, organizacyjne, pracę prezydenta w sprawach celowości 

wydatkowania pieniędzy, rzetelności, zgodności dokumentacji ze stanem 

faktycznym. O tym wszystkim, jakie kompetencje ma Komisja Rewizyjna mówił 

właśnie rozdział II "Zasady kontroli." Czyli to tylko tak w uzupełnieniu. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos w sprawach różnych? Nie widzę. W takim razie – proszę, 

Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję Pani Przewodnicząca! Ja tu w sprawach 

różnych, chciałbym się odnieść do obyczajów, jakie panują tutaj na sesji.  

A szczególnie głosy, jakie tutaj wypowiada pan Radny Sajda. Ja będę się 

posługiwał nazwiskiem, nie będę tego ukrywał. Pani Przewodnicząca! Prosiłbym 

Panią Przewodniczącą o właśnie czuwanie takie, no bardziej skrupulatne  

nad powagą sesji, bo jeżeli takie głosy zupełnie odbiegające od jakiejkolwiek 

tematyki związanej z działalnością Rady Miasta, przy czym nie poparte żadnymi 

dowodami, Pan Radny wygłasza i to się dzieje stale – uważam, że takie głosy są 

niedopuszczalne, dlatego proszę Panią Przewodniczącą o tutaj większe, jakby 

większą staranność, czy skrupulatność, przestrzeganie powagi Rady. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś chciałby jeszcze z Państwa 

zabrać głos w sprawach różnych? Proszę Andrzeja Pałkę o zabranie głosu.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, 

Koledzy Radni! Mili Państwo! Odbiegnę od tematu, ponieważ rok się kończy,  

a więc wszystkiego dobrego życzę w Nowym Roku, oby nam nie zabrakło 

zdrowia, szczęścia, miłości i ludzkiej życzliwości. Wszystkiego dobrego! 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo, ponieważ właśnie 

zbliżamy się już do końca obrad dzisiejszej sesji, za chwilę będę zamykała sesję, 

ale jeszcze widzę, że Włodzimierz Sajda się zgłasza do głosu. Proszę o zabranie 

głosu.  
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Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci!  

Ja nie kłamię, bo ja zabieram zawsze głos, jeżeli ktoś mówi nieprawdę.  

A Pan Czeremcha zawsze to, co robi, to ubliża Prezydentowi, nie szanuje Pana 

Prezydenta i w tym ja tylko mówię prawdę. A jak Panowie chcecie, to na przyszłą 

radę przyniosę papiery i wobec, tych co Pan mówi, Panie Czeremcha, to ludzie 

się dowiedzą, ludzie się dowiedzą – czy ja kłamię, czy zmyślam. I, jeżeli kogoś 

uraziłem, to w starym roku chciałem przeprosić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. No myślę,  

że właśnie to jest taki czas na przeprosiny, czas na życzenia i na zakończenie sesji. 

Ja chciałabym Państwu w swoim imieniu – Państwu Radnym, wszystkim Państwu 

tu obecnym i Internautom złożyć najserdeczniejsze życzenia w nadchodzącym 

roku 2021. Przede wszystkim dużo, dużo zdrowia, żebyśmy nie myśleli o tej 

chorobie, która tak nęka naszych przyjaciół, znajomych, sąsiadów, żebyśmy po 

prostu byli zdrowi i myśleli o tym, że ten rok przyniesie nam wiele ciekawych 

spraw dla naszych rodzin, dla nas. Życzę Państwu dużo radości, życzliwości, 

szacunku wobec siebie i w ogóle wszystkiego najlepszego. Żebyście Państwo 

spełniali swoje marzenia, które być może, jakieś marzenia mieliście  

w czasie wigilijnego wieczoru, a więc niech się te marzenia Państwu spełniają. 

Życzę Państwu wszystkiego najlepszego. Czy Pan Mateusz Czeremcha chciałby 

zabrać głos w sprawie życzeń?  

Radny M. Czeremcha – Również, ale, ale też Pani Przewodnicząca chciałbym się 

odnieść do słów Pana jeszcze Radnego Sajdy, zanim złożę życzenia. Otóż,  

po wczorajszym wyroku Pan Prezydent wygłosił oświadczenie, jak najbardziej 

tutaj nie zamierzam odbierać prawa Panu Prezydentowi, bo takie prawo  

Pan Prezydent posiada – prawo, tak jak prawo do obrony w procesie. I jak się 

okazuje, nie było żadnych nacisków na sądy, o czym ten wyrok pierwszej 

instancji świadczy. Natomiast, tutaj Pan Prezydent w tym oświadczeniu 

powtórzył słowa, które swego czasu Pan Radny Sajda na sesji wypowiedział,  

że rzekomo ostrowieccy politycy PiS na jednym ze spotkań wygłosili 

stwierdzenie: "Aby wygrać wybory, trzeba wsadzić Górczyńskiego". Panie Sajda, 

prosiłbym bardzo o – jeżeli Pan tak twierdzi – o przedstawienie dowodów. 

Natomiast ja pamiętam, jak Pan w poprzedniej kadencji, kiedy był Pan jeszcze 

członkiem Klubu Radnych "Prawo i Sprawiedliwość", wypowiadał Pan słowa,  

że wsadzi Pan do więzienia Prezydenta Górczyńskiego. Tu się Pan jeszcze 

posługiwał epitetami, których nie powtórzę. Panie Sajda liczę na to, że Pan będzie 

tutaj dochodził sprawiedliwości i pozwie mnie Pan do sądu, ponieważ 

świadkowie będą mieli okazję wtedy wypowiedzieć się w tym temacie. Otóż,  

to Pan takie słowa wypowiadał, czy wielokrotnie groził Pan, że ma Pan 

dokumenty na Pana Prezydenta Górczyńskiego, że już Pan przekazuje organom 

ścigania i Pan wsadzi do więzienia Pana Prezydenta Górczyńskiego. Dlatego 

prosiłbym Pana Włodzimierza Sajdę, właśnie o przedstawianie prawdy w swoich 

wypowiedziach i nie oczernianie ludzi, nie wrzucanie ludzi, którzy są związani  

z „Prawem i Sprawiedliwością” do jednego worka razem z Panem Sajdą,  
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bo to Pan Sajda, który nie był członkiem partii Prawo i Sprawiedliwość, jednakże 

był Radnym tego Klubu, takie słowa wypowiadał i to wielokrotnie,  

na co są świadkowie. Dziękuję bardzo. A w kwestii życzeń… 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No właśnie, właśnie.  

Radny M. Czeremcha – Chciałbym życzyć.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Chciałbym się odnieść.  

Radny M. Czeremcha – Wszystkim Państwu oraz wszystkim mieszkańcom,  

aby ten rok 2021 był lepszy od tego roku, który się kończy, przede wszystkim, 

aby właśnie sprawy związane z COVID-em udało się opanować, żeby było 

większe bezpieczeństwo, większe poczucie bezpieczeństwa. A również życzę 

takie życzenie osobiste –  wszelkiej pomyślności i dużo zdrowia. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Radnego Mariusza Łatę  

o zabranie głosu.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Zgłasza się ad vocem tutaj Pan Sajda.  

Ja jeżeli mogę, to ustąpię. A chciałbym też w sprawie życzeń, też na koniec. 

Dobrze?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dobrze. Włodzimierz Sajda!  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci!  

Ja nie lubię, jak ktoś po tylu latach łże. W ogóle nawet, to nie miało miejsca,  

a to co miejsce było, że nie będę mówił kto, bo już ten człowiek nie żyje, 

wypowiedział: "żeby wygrać prezydenturę, to trzeba zamknąć Prezydenta".  

I jak chcecie, to jeszcze jak była naśladowana na tym spotkaniu Pani Poseł 

Krupka. Jak Kolega ją naśladował. A to, co Wy mówicie, to jest dla mnie,  

to dla Was obelga, bo wy tylko do kłamstw i do pomawiania jesteście mocni. 

Mocni! Bo nawet nie umieliście mnie wyrzucić, no – wyrzucić – to ja sam 

zrezygnowałem, bo była obłuda. To Wam powiem teraz, jak na Klubie  

w Starostwie byłem nagrywany przez Was, przez Przewodniczącego.  

Przez Przewodniczącego byłem nagrywany i przekazywali dalej. No! To jeszcze 

gorsi od UB byliście. No! Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni! Ponieważ 

jest to czas na życzenia, więc miałabym taką prośbę, a zarazem życzenie  

na następny rok – proszę takie ewentualne do siebie potyczki rozstrzygać  

poza tą salą, poza obradami sesji. Jesteśmy nagrywani. To jest nieprzyjemne  

i generalnie, jeśli chcecie sobie coś wyjaśnić i powiedzieć coś przykrego, proszę 

robić to poza obradami, dlatego, że merytorycznie rozmawiajmy i nie 

prowokujmy jakichkolwiek sprzeczek, jakichkolwiek takich nieprzyjemnych dla 

siebie wypowiedzi. To tyle bym miała. Poproszę jeszcze Dariusza Kaszubę.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 

Państwo! No cóż, końcówka roku skłania nas widzę do wspomnień. Wspomnień, 

które nie wszyscy dobrze pamiętają. Ja żałuję, że apel Pani Przewodniczącej  

nie padł na poprzedniej sesji, kiedy to wszyscy odebraliśmy zapowiedź,  

że teraz zostaniemy "dobici" – to jest cytat dosłowny. I ja tylko przypomnę,  

że w słowniku chyba nie znajdziemy wytłumaczenia słowa "dobijanie",  
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jako gwałtownej poprawy zdrowia, stanu zdrowia. Póki co, tego zdrowia  

i wzrastającej odporności, mimo niektórych, czyichś tam pobożnych życzeń – 

życzymy wszystkim z Państwa tak, aby ten Nowy Rok przyniósł realizację 

zamierzeń, które sobie Państwo zakładacie, ale jednocześnie, aby wzrastała nasza 

odporność, i abyśmy nie cierpieli wszyscy z tego, co nas dotyka w mniejszym  

lub większym stopniu, nawet w dniu dzisiejszym, bo niektórzy Radni są też 

nieobecni z powodu choroby, a życzenia zdrowia chyba w tym roku powinny być 

priorytetowe dla wszystkich z nas – czego serdecznie życzę w imieniu całego 

Klubu Radnych "Prawa i Sprawiedliwości". Dziękuje bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Mariusza Łatę.  

Radny M. Łata – Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Pani Przewodnicząca,  

ja oczywiście przejdę do życzeń, bo życzyłbym sobie w przyszłym roku, byśmy 

wspólnie jako Radni pracowali nad promocją i nad wizerunkiem naszego miasta. 

Ja przypominam tylko, że kilka lat temu całkowicie przeciwna siła polityczna 

apelowała o to, byśmy wspólnie dbali o wizerunek naszego powiatowego szpitala. 

Ja w tym momencie apeluję i życzę sobie, jako mieszkaniec tego miasta, abyśmy 

wspólnie zadbali o wizerunek i promocję naszego miasta. Byśmy o tym mieście 

mówili dobrze, a nie tylko rzucali rządzącym kłody pod nogi, pomawiali, 

oskarżali, bo to nie wpływa dobrze na potencjalnych inwestorów. To zgadzam się 

w zupełności z Radnym Marcinem Marcem, który mówił, że potrzeba dobrego 

klimatu, by tych przedsiębiorców przyciągać do naszego miasta, bo najważniejsza 

jest gospodarka. Tego życzę sobie i mieszkańcom naszego miasta w przyszłym 

roku, byśmy wspólnie, jako Radni pracowali nad dobrym wizerunkiem tego 

miasta, a na pewno wtedy wszystko się dobrze będzie układało. Dziękuję 

Państwu. Oczywiście w imieniu Klubu również: zdrowia, uśmiechu, sympatii  

i zadowolenia. Do zobaczenia w przyszłym roku.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dodam tylko do moich życzeń,  

że życzę Państwu zgody, bo tylko zgoda buduje, a nienawiść rujnuje wszystko.  

I tym optymistycznym akcentem, chciałbym zakończyć obrady czterdziestej 

pierwszej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Ja Przepraszam bardzo jeszcze  

w "Sprawach różnych", chciałbym w zupełnie w innym temacie. Już takie fakty 

pozytywne chciałbym przekazać, jeśli Pani pozwoli jeszcze, Pani 

Przewodnicząca. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To już poza sesją proszę.  

Radny M. Czeremcha – Dobrze, ale chciałbym, ponieważ wielokrotnie 

spotykamy się z krytyką Parlamentarzystów z naszego miasta – ja tutaj chciałbym 

tylko przedstawić informację, że w roku bieżącym szkoła – Państwowa Szkoła 

Muzyczna uzyskała dotację w kwocie blisko 8 mln zł – właśnie ze środków 

budżetu państwa na budowę sali koncertowej. Również wsparcie finansowe 

otrzymał ZOZ z rezerwy budżetu państwa w tym roku – 1 mln zł, to również były 

działania Parlamentarzystów. Dodatkowo w roku bieżącym została przywrócona 
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placówka Polskiej Spółki Gazowniczej do Ostrowca. To również jest pozytywna 

informacja. I również w latach poprzednich Parlamentarzyści pomagali, 

lobbowali mocno, ściągali pieniądze do naszego miasta, bo inwestycje w mieście  

to nie tylko Gmina, ale też i inne jednostki, tak jak wspomniana szkoła muzyczna. 

W roku 2017 – 5 mln 300 tys. zł na budowę nowego Szpitalnego Oddziału 

Ratunkowego. W 2019 r. dofinansowanie kwotą 800 tys. zł remontu Oddziału 

Neurologii i przygotowanie pomieszczenia dla osób nietrzeźwych. Również tutaj 

coś jeszcze, jeszcze chwileczkę i również zaopatrzenie placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej w Denkowie w nowoczesny sprzęt medyczny. Także, naprawdę 

dużo jest tych pozytywów, tych efektów pracy naszych parlamentarzystów:  

Pana Senatora i Pana Posła. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Ja myślę,  

że oby tą drogą szli nasi Panowie Parlamentarzyści, bo to co Pan wymienił, to jest 

z okresu kilku lat. Natomiast chciałoby się, żeby w jednym roku, jak najwięcej 

takich inwestycji było dla miasta przyjaznych. I to właśnie poprzez wsparcie 

Panów Parlamentarzystów, bo póki co rząd jest bardzo bliski Parlamentarzystom 

naszym. A więc, takie życzenie jeszcze jedno na Nowy Rok dla Państwa z PiS. 

Dziękuję bardzo i do widzenia. 
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